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K U L T U R N I D O M MORAVČE 

K O L E D A R P R I R E D I T E V 

- petek, 18. 06. 2004, ob 20.uri slavnostni koncert Pihalne godbe 
Moravče na gradu Tuštanj. V primeru slabega vremena bo koncert v 
Kulturnem domu Moravče. 

- sobota, 19. 06.2004, ob 20. uri akademija ob 30-letnici NK Termit 
Moravče 

- nedelja, 23.06.2004, ob 17. uri prireditve ob zaključku šolskega leta 
- četrtek, 24.06.2004, ob 21. uri osrednja prireditev ob dnevu državnosti 

v središču Moravč 

OBČINA MORAVČE vabi vse občanke in občane na osrednjo občinsko 
prireditev ob dnevu državnosti, ki bo v četrtek, 24.jun.2004, ob 21. 
uri v središču Moravč. 

Bogat kulturni program bodo oblikovala kulturna društva in skupine, 
ki delujejo v občini Moravče ter gostujoča folklorna skupina. Prisrčno 
vabljeni! 

OBČINE MCRRVČE vabi k sodelovaoja draštva iv ostale obcaoe, da sporočajo 
zanimive dogodke to prireditve, ki bi bili primerni za objaco v informativni 
oddaji občine Moravče oa RTV Citya. 2 objaoo prispeoka bo vaso prireditev 
io delo oidelo več |jadi, kar bo prispevalo tudi k prorooc\ji io spozoaoaoja 
društev io ostalib skapio. Eaniroivvsti spvročite oa tel. 01/ 7231-044 ali 
041/782-789. Oddaje so vsako sredo ob 20. ari io pooovitvjjo vsak četrtek 
ob 21. ari. Vab|jeoi k sodelovanja. 

Taborntkt vabijo na poletnitabor v 
Savudri/o (4. 7. - /0. 7. 2004) 
Mami, oči! Jaz bi šel poleti na tabor! Tudi moji prijatelji gredo. 7 
dni bomo preživeli ob morju, spali v šotorih, se kopali, ustvarjali 
v ročnih delavnicah, peli ob ognju, imeli bomo indijanski dan. 
Komaj čakam, da bom lahko ponoči straž.il zastavo in tabor. 
Jure, kije tabornik, mi je rekel, da bomo šli tudi na izlet, osvajali 
veščine, tekmovali v odbojki, nogometu, streljanju z lokom. 
Tam bom spoznal veliko novih prijateljev. Menda pridejo iz vseh 
držav Evrope. Tega pa ne dož.iviš vsak dan. 
Mami poslušaj! 
Teden dni ne bom pred televizijo in ne bom igral igric na 
računalniku. 
Pa ne samo to, družil se bom z dobrimi ljudmi, obdan noč in 
dan s smehom in veseljem. 
A grem lahko na tabor? 
Pa še cena je tako zelo ugodna, samo 30.000 SITza vso prehrano, 
pijačo, bivanje, turistično takso, organizacijo in vodenje. Pa še 
spominsko sliko in majico bomo dobili ob koncu taborjenja. 
Veš, Jure, ki pa je član taborniške organizacije, pa plača samo 
26.000 SIT. 
Oči, prosim pokliči starešino Silva Smolnikarja ( 7231 090) ali 
vodnico Matejo Dorič ( 7231 503 ) in me prijavi. Prosim! 

vabi 
ob osemdesetletnici 

ustanovitve na 

slavnostni koncert, ki bo v petek, 
18.06.2004, ob 20.30 na gradu 
I listanj, v primeru slabega vremena pa 

v Kulturnem domu v Moravčah. 

V nedeljo, 20.06.2004, ob 15.00 na pov-

orko prijateljskih godb in domačih društev 

po Moravčah. 

Zaključek bo na veseličnem prostoru pri 
gasilnem domu, kjer se vam bodo s svojim 
programom predstavile sodelujoče godbe. 
Sledi zabavno druženje z ansamblom 
Viharnik. Za hrano in pijačo bodo poskrbeli 
moravški godbeniki. 

Prostovoljno gasilsko 
društvo Peče letos 
praznuje 70-letnico 

delovanja 

To pomembno obletnico bomo obeležili z 
nizom prireditev: 

- v nedeljo, 20.6.2004, ob 9.30 uri - gasilska 
maša v župnijski cerkvi sv. Jerneja v Pe-
čah 

- v petek, 25.6.2004, ob 20. uri - slavnostna 
seja, nato veselica z ansamblom Bojana 
Kudra 

- v soboto, 26.6.2004, ob 18. uri - sektorska 
vaja, nato veselica a Študentskim triom 

- v nedeljo, 27.6.2004, ob 15. uri - slavnostna 
povorka in proslava, nato veselica z ansam
blom Pogum. 

Prireditve se bodo odvijale pod šotorom na 
športni ploščadi v Pečan ob vsakem vre
menu. 

Vabljeni 

http://24.jun.2004


CRMs ko p o t e m m gram tuštanj 
Kot vsako leto doslej se bodo tudi letos v poletnih mesecih odprla vrata 
grajskega atrija umetnosti in obiskovalcem, ki se bodo v prijetnem ambientu 
naužili vsega lepega. Izbor predstav letošnje sezone je pester in izbran za 
širši krog obiskovalcev. 
Petek, 19. 6. 2004, ob 21.00 
Slovesni koncert Pihalne godbe Moravče oh 80-letnem delovanju godbe 
Moravče 
Sobota, 26. 6. 2004, ob 21.00 
Gostovanje Spas teatra z. gledališko predstavo Rifletov Šuštar 
Omenjeno gledališče je bilo v preteklih letih večkrat nagrajeno kot najboljši 
komedijant. Tudi na gradu Tuštanj se bomo lahko dobro zabavali. 
Petek, 2. 7. 2004, ob 21.00 
Vokalno instrumentalni koncert W. A. Mozart BASTIEN IN BASTIENA 
opera - komorna izvedba študentov glasbe. 
Sobota, 24. 7. 2004, ob 21.00 
Extempore likovnih umetnikov Ljubljana 
Tako kot lansko leto bodo tudi v letošnjem letu slikarji ustvarjali v Moravski 
dolini in prenesli na platno marsikatero znamenitost, ki jo boste lahko kupili 
na zaključni prireditvi to soboto. Ostale slike bodo na ogled vse poletje v 
atriju do javne dražbe, ki ho konec avgusta. 
Sobota, 28. 8. 2004, ob 20.30 
Veliki gala koncert opernih arij in ostalih samospevov. Z nami bo svetovno 
znani tenorist JANEZ L0TR1Č, pevec, ki nastopa po celem svetu od Du
najske državne opere do japonske, veronske opere in drugot. Boste prišli 
poslušal kralja visokih C-jev? To bo gotovo višek letošnje sezone, zato ne 
zamudite te enkratne priložnosti. 
Organizator si v primeru objektivnih okoliščin pridržuje pravico do spre
membe programa. 
Prav tako ste vabljeni, da si ob vikendih ogledate notranjost gradu in 
bogato zbirko notranje opreme, saj gre za enega redkih gradov, kije uspel 
ohranili originalno pohištvo. 
Urnik ogleda: sobota in nedelja: 10.00 - 13.00 in 14.00 - 17.00 
Več informacij za koncerte in poroke dobite na telefon 01/723 17 22, 041 
841080, Peter Pirnat. 

Pohodi v organizaciji PD M o r a v č e : 

sobota, 5.junij, ŠPIK, lahka pol, vodi Marjan Kocjančič (042 874 139) 
sobota, 12. junij, KOJCA, lahka pot, Urša Jamšek (031 574 744) 
sobota, 19.junij, VIŠEVNIK, lahka pot, Peter Klemene (041 689 564) 
petek, 25.junij, PECA, lahka pot, vodi Marjan Kocjančič (042 874 139) 
5.- 10.julija, PLANINSKI TABOR, vodniki 

ŠOLSKI HO UDAR 
• 15. 0 6 . 2 0 0 4 - zaključek p o u k a in razde l i tev spričeval za 

učence 8. razreda o s e m l e t n e o s n o v n e šole 

• 16. 0 6 . 2 0 0 4 - koncer t otroškega in m l a d i n s k e g a pevskega 
zbora in Orffove skupine pod v o d s t v o m gdč. M o j c e Ma lov rh na 
gradu Tuštanj ob 18. uri; gostu jeta goda lna orkest ra G lasbene 
šole K a m n i k pod v o d s t v o m prof. J a n e z a Klopčarja 

• 2 3 . 6 . 2 0 0 4 ob 17.00 s lovesna podel itev priznanj v dvorani K D 

• 2 4 . 0 6 . 2 0 0 4 - zaključek pouka za učence od 1. do 7. razreda 
o s e m l e t n e in deve t le tne o s n o v n e šole 

Iskrena hvala Nevenki Marolt, Francetu Ravnikarju in Alešu Vozlu, članom 
prejšnjega uredniškega odbora, za aktivno sodelovanje pri prvih letnikih 
Novic iz Moravske doline. BERNARDA MAL 

NOV UREDNIŠKI ODBOR 
Na predlog županje je Občinski svet Občine Mo
ravče, na 12. seji, dne 14.4.2004 imenoval nov 
uredniški odbor glasila Novice iz. Moravske doline 
za naslednja štiri leta. 
Odgovorna urednica ostaja Bernarda Mal. Čla
nice odbora, ki bodo pisale iz krajev in krajevnih 
skupnosti iz. katerih prihajajo pa so: Bojana Dorič 
- Moravče, Branka Biz,jan - Dešen, Jelka Lalič 
- Peče, Francka Toman - Moravče, Darinka Grum 

Vrl'polje, Ivica Zupančič- Velika vas, Katja Petere 
- Moravče. Priprava za tisk bo tudi v bodoče delo 
Andreja Lombarja 
Trudile se bomo po najboljših močeh. Vesele bomo 
vaših povabil na prireditve in akcije, vesele bomo 
dobronamernih kritik in pohval. 
Naslednja številka Novic iz Moravske doline 
bo predvidoma izšla 2 2 . jul i ja. Vaše prispevke 
pričakujemo do 9. jul i ja. 
Oddate jih lahko na sedežu Občine Morav
če osebno, pošljete po pošti ali elektronski 
pošti. Naslovi so navedeni spodaj v modrem 
okvirčku. 

' ~N 
N o v i c e i z M o r a v s k e d o l i n e 
4. junij 2 0 0 4 , Letnik V, Številka 5 
Fotografije na naslovnici: iz arhiva Heme Učakar 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine Moravče, 
kijetudiizdajateljica.»Izhaja predvidoma enkrat mesečno in ga pre
jemajo vsa gospodinjstva v občini brezplačno. • Sedež izdajatelja in 
naslov uredništva: Občina Moravče, Trgsvobode4,1251 Moravče, 
telefon 7231-229. • Izdajateljski svet Ljudmila Novak (predsedni
ca). R o m a n Cerar, Jože Klopčič, R o m a n Novak, A n t o n Pačnik, 
Stanislav Ravnikar, Renata Vidergar, Ivan Vidic. • Odgovorna 
urednica: Bernarda M a l , E-pošta moravske.novice@email .si . 
tel. 031 4 5 2 022.« Uredniški odbor: Branka Bizjan, Bojana 
Dorič, Darinka Grum, Je lka Lalič, Katarina Petere, Francka 
Toman, Ivica Zorko - Zupančič. • Med i j Novice iz Moravske 
dol ine je vpisan v razvid medi jev pri Ministrstvu za kulturo RS 
pod zaporedno številko 374 • Lektoriranje: Bernarda M a l . • 
Oblikovanje in priprava za tisk: Andrej Lombar. »Tisk: Tiskarna 
Januš. • Nak lada 1 5 5 0 izvodov. 

Vsi prispevki, ki jih pošiljate za objavo, morajo biti 
lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj pisan
ja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in fotografij. 
Če pišete v imenu društva, politične stranke, skupine 
ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom odgovorne 
osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, oddajte 
tudi zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. Prispevki 
naj ne presegajo 1800 znakov vključno s presledki. 
V nasprotnem primeru bomo prisiljeni prispevek 
zavrniti ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! 
Slikovnega in pisnega gradiva ne vračamo! 

V J 

mailto:moravske.novice@email.si


Letošnje leto je za našo občino še posebej praznično. Začeli smo 
z okroglo obletnico rojstva Jurija Vege, nato smo proslavljali 
vstop Slovenije v EU, nadaljevali pa s slavnostnim koncertom ob 
25- letnici prepevanja Ženske vokalne skupine Oda. Za dolgo
letno uspešno delo in za novo zgoščenko zboru čestitam in se v 
imenu občine Moravče zahvaljujem za dolgoletno prepevanje in 
sodelovanje na različnih občinskih proslavah in prireditvah. 

Tudi junij bo mesec praznovanj, saj nas na slavnostni koncert 
in povorko ob 80-letnici delovanja vabi Pihalna godba Morav
če, nato pa nas na praznovanje 70-letnice vabi še PGD Peče. 
25-letni jubilej ima tudi NK Termit. Vsem slavljencem iskrene 
čestitke in najboljše želje za nadaljnje delo. 

Prav je, da s svojo udeležbo na različnih prireditvah izkažemo 
vsem tem društvom svojo pozornost in zahvalo za dolgoletno 
uspešno delo in se udeležimo njihovih slovesnosti v čim večjem 
številu. Tudi zaradi njihovega dela je življenje v naši občini 
bogatejše in lepše. 

Praznovali bomo tudi dan državnosti. Najprej z mašo za domo
vino, kulturnim programom in kresom na Limbarski gori, potem 
pa na trgu v Moravčah z osrednjo občinsko proslavo, ki jo bo 
popestrila gostujoča folklorna skupina. Ker bodo prej našteta 
praznovanja spremljale tudi različne veselice z glasbenimi 
skupinami, po letošnji proslavi ob dnevu državnosti ne bo za
bavnega dela. Kljub temu pa vas vabim, da skupaj počastimo 
domovino in se udeležimo osrednje proslave. 

Letošnji maj nas je vabil na Limbarsko goro, kjer smo pri
sluhnili nesmrtnim melodijam znanih skladateljev v izvedbi KZ 
Limbar, orkestra in solistov, zbralo pa se je veliko domačih in 
gostujočih ljubiteljev tovrstne glasbe. V izredno akustični cerkvi 
pa je dva tedna kasneje lepo zazvenela tudi pesem Mladinskega 
PZ Proteja pod vodstvom Elizabete Pirnat. 

Gledališka skupina ŠKD Peče nas je razveselila s svojo novo 
igro, gasilci PGD Velika vas so odkrili sliko sv. Florijana, ZB 
Moravče je skupaj s stranko obeležila dan upora proti okupator
ju. Verjetno se je dogajalo še marsikaj, za kar niti ne vem. Vse 
to pa nam je lahko v veselje in ponos, da je v naši občini veliko 
zagnanih ljudi, ki se s svojim delom trudijo za skupno dobro. 

Občinska uprava je veliko dela namenila urejanju postopkov za 
vračilo vlaganj v telefonijo ter za pripravo razpisov in obrazcev 
za prijavo na občinske razpise za šport, kulturo in kmetijstvo. 
Tudi gradnja vrtca se bliža koncu in upamo, da se bodo naši 
najmlajši že v jeseni vselili v novo zgradbo. Napreduje tudi 
kanalizacija in čistilna naprava Krašce. Ceste bomo asfaltirali 
v dveh časovnih presledkih. Najprej ž.e rekonstruirane krajše 
odseke, nato še ostale, ki so v letošnjem proračunu. Zaključili 
smo z. zamenjavo dela cevovoda proti Češnjicam, pripravljamo 
se tudi na zamenjavo nekaterih cevovodov, kjer so zaradi stal
nih defektov velike izgube vode. Kljub ponekod že zastarelemu 

Spoštovane občanke in občani! 

Ker smo že več kot mesec dni v EU, se je praznična mrzlica 
umirila, ne pa tudi razprave O naši prihodnosti v EU. Prvomajsko 
srečanje na gradu Tuštanj so krajani domačega društva pripravili 
Z vso skrbnostjo, in ko je že kazalo, da bo njihov trud poplavil dež, 
se nas je usmililo še vreme. Tako se je prireditve udeležilo lepo 
število obiskovalcev od vsepovsod. 

Zahvaljujem se vsem, ki ste sodelovali pri pripravi programa 
za občinsko proslavo ob vstopu Slovenije v EU: Pihalni godbi 
Moravče, MPZ Tine Kos, Odi, Limbarju, KD Vrhpolje in podru
žnični šoli Vrhpolje, PD Moravče, Društvu krajanov Zg. in Sp. 
Tuštanja, družini Pirnat ter sodelavcem občinske uprave. 

vodovodu, ki je bil večinoma zgrajen s prostovoljnim delom 
občanov in na način ter z. materiali, ki so jih takrat poznali in 
uporabljali, pijemo neoporečno vodo, kar so pokazale redne 
letne analize. 

Arhitekt Vladimir Brezar je pripravil idejni osnutek ureditve 
trga v Moravčah, v katerem je predvidel tudi lokaciji za posta
vitev dveh spomenikov, in sicer veteranom vojne za Slovenijo in 
zamolčanim žrtvam. Predlog idejnega osnutka bo (je) obravnaval 
Občinski svet na svoji seji 2. junija. Ker nastaja ta članek pred sejo, 
ne vem, ali bo osnutek potrjen ali ne. Če bo potrjen, bo Zavod za 
varovanje kulturne dediščine in Zavod za varovanje narave podal 
smernice z.a izdelavo projekta. V naslednjem letu bi pristopili k 
urejanju trga in parka v Moravčah, kar je hkrati tudi priprava 
na rekonstrukcijo ceste skozi naselje. Pisanje svetnika Rebolja 
v zvezi s spomenikom je spet polno delnih resnic, s katerimi kar 
naprej izraža svojo nestrpnost. Res so se pojavljala vprašanja, 
zakaj tako na vrat na nos postavljati v parku veteranom spomenik, 
ki po izgledu ni spomenik, ampak tunkovska ovira, hkrati pa v 
Moravčah ni bilo nobenih žrtev. Ker je park zaščiten, je vsekakor 
potrebno dobiti smernice z.a postavitev spomenika od Zavoda za 
varovanje kulturne dediščine. In ker je načrtovana tudi ureditev 
trga. je potrebno najti primerno lokacijo, da ga potem ne bomo 
prestavljali. Hkrati pa vemo, da se neki drugi spomenik ž.e nekaj 
let postavlja in ne moremo najti ustrezne lokacije, ki bi večini 
ustrezala. To so bili na seji izraženi pomisleki. 

Prav tako je pisanje svetnika Rebolja o Razvojnem programu 
občine Moravče le delno resnično. Razvojni program so na 
svojih sejah predhodno obravnavali vsi odbori OS in vse kra
jevne skupnosti. Na podlagi zapisnikov in anket je bil izdelan 
predosnutek, ki je bil javno predstavljen v KD Moravče. No 
podlagi pripomb je bil dopolnjen in nato je bil osnutek obravna
van na seji OS in dan v 30-dnevno javno obravnavo. Vsakdo je 
imel možnost dati svoje pripombe v tem času. In ker smo o tem 
razpravljali že nekaj mesecev, za večino pač ni bila potrebna 
ponovna obsežna razprava na OS. 
In spet nazaj k Evropi. Kot ste obveščeni, kandidiram na listi 
Nove Slovenije za Evropski parlament. Tega pisanja ne želim 
izkoristiti za volilno kampanjo, pač pa sem vam kol županja, 
izvoljena z vašimi glasovi, dolžna pojasniti razloge za mojo 
kandidaturo. Svet stranke N.Si me je predlagal na listo N.Si za 
volitve v Evropski parlament, in sicer na 2. mesto, ker je želel 
na tem mestu žensko kandidatko. Moja želja in namen je vedno 
bil, s svojim delom prispevati za skupno dohro tam, kjer sem 
potrebna. Ker je vseh kandidatov za volitve 91, prostih mest pa 
samo 7, je sicer malo možnosti z.a mojo izvolitev. V primeru, da 
bi bila izvoljena, hi morala odstopiti z. mesta županje občine in 
bi bile nadomestne volitve. Sami presodite, kje sem bolj potrebna 
in na katerem mestu me želite ali pa me sploh ne želite videti. 

IJUDM11A NOVAK, županja 



Vračanje s r e d s t e v vloženih 
v i z g r a d n j o t e l e f o n s k e g a 

omrežja 
Komisija za pripravo seznamov upravičencev za vračilo 
sredstev vloženih v izgradnjo telekomunikacijskega 
omrežja seje 25.5.2004sestala na 2. seji in obravnavala 
potek aktivnosti v zvezi z vračanjem sredstev vloženih v 
razvoj telefonskega omrežja. 
Upravičenci so v veliki meri vložili zahtevke, na podlagi 
katerih bo občinska uprava pripravila sezname upravi
čencev. Seznami bodo objavljeni na sedežih krajevnih 
skupnosti, oziroma na sedežu Občine Moravče. 
Na seji komisije je bilo dogovorjeno, da se vložijo za
htevki na podlagi sklenjenih sporazumov med krajevnimi 
skupnostmi in Podjetjem za ptt promet. Ne vračajo se 
sredstva vloženega dela ali materiala (drogovi), če to ni 
zajeto v sporazumu. 
Na podlagi razpoložljive dokumentacije bo državnemu 
pravobranilstvu poslan zahtevek za vračilo sredstev. 

MILAN BRODAR 

TURISTIČNA P R I D O B I T E V 

Na avtobusnem postajališču v Moravčah je postavljena ročno 
poslikana turistična tabla Občine Moravče. Delo študentke 
Akademije za likovno umetnost Nine Dorič. Tabla bo v pomoč 
turistom, ki se bodo odpravljali na ogled naših lepot. 

BRANKA BIZJANJoto Bojana Dorič 

P E T M I N U T S S V E T N I K O M 

in podžupanom Občine Moravče 

F r a n c e m Majdičem 
iz Negastrna 
Razvojni klub Moravske doline 

K a k o bi s e p redstav i l i t i s t i m , ki v a s ne 
poznajo? 
Skupaj z. Ženo in dvema odraslima otrokoma 
živim v Negastrnu. Imamo kmetijo in vedno 
dovolj dela. Imam že tudi vnučko, sicer pa sem mesar in delam v 
obratu v Domžalah, kije v postopku odpuščanja delavcev. 
Zan ima jo m e vaše želje za p reb iva lce M o r a v s k e dol ine. K o t 
podžupan j ih g o t o v o Imate. 
Moja vizija razvoja in napredovanja naše lepe dežele je, da ne bi 
bilo moralne in materialne revščine. Moralno revščino postavljam 
pred materialno, saj je le tako lahko Moravska dolina lepa tudi 
po vsebini. 

Različne pot i lahko vod i jo do želenega ci l ja . 
Če bomo znali pritegnili mlade, jih obdržati na pravih poteh in jih 
prav usmeriti, smo naredili veliko. Podpiram vzpodbujanje delo
vanja društev, ki jih imamo kar nekaj (športno, pevsko, strelsko, 
gledališka skupina,... ). Tudi midva z Ženo sva včasih igrala. Vse 
se prične z družino. Starši moramo prav odigrati svojo vlogo in 
bili vzor svojim otrokom. Zato je treba posebno pozornost nameniti 
ohranjanju družine in ji dati pomembno vlogo. Skratka, najpo
membnejši je človek in spoštujem vsakega, kije dober in pošten. 
Pa vendar se v pol i t ik i pogoste je pogovarjate o čem d r u g e m 
kot o o m e n j e n e m . 
Seveda. Ne zanikam potreb, po dobrinah. Potrebno je urediti pri
merno infrastrukturo in pogoje za slehernega občana, da lahko 
dostojno živi in si s pridnostjo in poštenostjo izboljšuje svoj stan
dard. Ob tem moram nujno opozoriti na potrebe ljudi, ki živijo na 
podeželju. Na njih ne smemo pozabiti, saj je nedopustno, da bi se 
zaradi neugodnih razmer in nerazumevanja stisk, ki jih prinaša 
Življenje na podeželju, odločali za izselitev in opustitev kmetovanja. 
V pravo zadovoljstvo mi bo tudi, ko bomo imeli v Moravčah indu
strijsko cono oz. območje, kjer se bodo lahko uveljavili obrtniki. 
To bo priložnost za nova delovna mesta mladih. 

Neka j s m o v Moravških n o v i c a h že prebira l i o gradnj i k lav 
n ice v Moravčah. 
Zadeva je v teku. Smo v postopku pridobivanja zemljišča, ob
ljubljen je že tipski načrt za klavnico, s predstavniki Ministrstva 
za kmetijstvo pa smo v dogovoru, da priskrbijo ustrezno do
kumentacijo. Tako v bodoče ne bi smel biti problem pridobitev 
uporabnega dovoljenja. 

V l o g a podžupana i m a g o t o v o p o s e b n o privlačnost in svoj 
čar. 
Doživiš mikavne in manj prijetne stvari. Prijetno je biti med ljudmi. 
Potrebno jim je prisluhniti, izvedeti za njihove probleme in uspehe. 
Manj prijetno pa je, da gre to kdaj tudi na račun družine. Ko se 
moram odločiti, se seveda odločim za preživetje med občani vendar 
z grenkim priokusom, da se odrečem družini. Če bi imel majhne 
otroke, tega ne bi zmogel. Družina je vendarle zelo pomembna. 
Vsakdo ima kakšne posebne želje za svoje občane. 
Moja želja je, da bi čim manj brez potrebe posegali v naravo in bi 
pametno obrnili vsak tolar in s tem pridobili kar največ. 

DARINKA GRUM 

Ob dnevu državnosti se z veseljem ozrimo na 

našo domovino Slovenijo in si prizadevajmo 

za ohranitev naše kulture, jezika in dediščine. 

Hkrati pa se skupaj trudimo tudi za gospodarsko 

rast. za pridelovanje zdrave hrane, varovanje 

okolja in čim boljšo izobrazbo, ki daje več 

možnosti našim državljanom in omogoča 

napredek naše države. 

Lepo vabljeni na predvečer praznika na skupno 

praznovanje. 

Ljudmila Novak, županja 
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Po dveh letih in pol nekaterih nesoglasij v 00 SLS Moravče, je bilo 
na izrednem občnem zboru, ki je potekal 7. maja 2004 soglasno 
izvoljeno novo vodstvo in pa organi stranke. 
Vstopili smo v EU in SLS je upravičeno ponosna na svoj prispevek 
v vseh letih pogajanj. Brez. nas Slovenija ne hi hila neto prejemnica, 
brez. nas bi morali slovenski davkoplačevalci prispevati več, da bi 
pokrili finančno breme vstopa. Vsi, ki so v imenu SLS opravljali 
pogajanja, so upravičili zaupano jim delo. Pred nami so trenutno 
volitve v EU. SLS meni, da je EU vendarle projekt prihodnosti, 
kjer bosta znanje in delo usmerjena v gospodarski razvoj, v ob
likovanje socialno pravične družbe prihodnosti. Skupaj se bomo 
torej potrudili ustvariti svet, ki bo mladim ponudil več priložnosti, 
starejšim socialno varnost in aktivnemu delu prebivalstva pošlem) 
delo. Od modrosti politike na državni ravni pa ho odvisno, kaj od 
tega bomo izkoristili. Vodih predsednika SLS dr. Janeza Podobni
ka je: delajmo to, kar je dobm za državo, občino, kraj, v katerem 
živimo - tako bomo delovali tudi za ugled SLS. Temeljne usmeritve, 
SLS so: - SLS podpira razvojne in gospodarske projekte, za SLS 
je družina pomembna vrednota, zavzema se za ohranjanje našega 
podeželja, ceni delo, mladi so naša prihodnost, zato potrebujejo, 
dostopno, hitro in kakovostno izobraževanje ter pestre zaposlitvene 
možnosti. Prav tako, kot na državni ravni, se na občinskem nivoju 
miši svetniki trudijo in s konstruktivnim svojim delom pomagajo pri 
napredku in razvoju občine Moravče. Sprejeti proračun se počasi 
izvaja in želimo, da bi bilo vse načrtovano tudi realizirano. 

Bliža se dan Državnosti, iskrene čestitke ob prazniku. Državo imamo 
samo eno, ki je sedaj vključena v EU, nenazadnje smo država mi 
ljudje sami. Želimo, da bi se je še bolj zavedali in skrbeli zanjo, 
tako kot zase. 

Ivan Vidic, predsednik OO SLS MORAVČE 

o 



Skrb za varnost oskrbe z voda in zdravstvena ustreznost pitne vode v občini 
Po predpisih, ki veljajo v RS na področju oskrbe s pitno vodo 
Zavod za zdravstveno varstvo iz. Kranja, opravlja sistematski 
nadzor nad kakovostjo pitne vode in varnostjo oskrbe z. vodo. To 
velja za vse vodovode, ki so v upravljanju komunalnega podjetja. 
Na osnovi tako pridobljenih podatkov pripravlja zavod letno 
poročilo. Za lansko leto je bilo poročilo izdelano in dostavljeno 
na Občino Moravče letos v mesecu marcu. Na območju naše 
občine sta največja sistema Podoreh-Ples-Krulc in Dešen-Mi-
klavž-Katarija, poleg pa še medobčinski sistem Črni graben, 
ki oskrbuje del občine Moravče preko vodovodnega cevovoda 
G radišče -P rese rje. 

Poročilo zajema opise stanja in ugotovitve terenskih ogledov po 
zapisnikih zavoda. Za vse vodne vire morajo biti sprejeti tudi 
odloki o varstvenih pasovih, kar tudi kontrolira zavod. 
V letu 2003 je zavod odvzel preko 400 vzorcev za redne in 35 
vzorcev za izredne preglede. Od vseh preiskanih vzorcev jih po 
veljavni zakonodaji ni ustrezalo le zanemarljivo malo. 
V vzorcih, ki bakteriološko niso ustrezali, so prisotni pojavi 
mikroorganizmov na vodnih zajetjih pred kloriranjem in med 
močnimi nalivi. Taki vzorci so odvzeti namerno z namenom, da 
se ugotovi vpliv površinske vode na vir, kije zajet in se uporablja 
kot vir pitne vode. 
Pitna voda iz sistemov Moravče in Krulc se stalno dezinficira, 
v sistemu Dešen pa še filtrira. V ostalih sistemih se voda ne 
tretira. 
Zavod mora izvajati tudi kemijske analiza pitne vode, za kar je 
odvzel preko ISO vz.orcev. Poleg rednih analiz, so na vodovodih 
odvzeli tudi nekaj vz.orcev za občasne analize, predvsem za 
ugotavljanje prisotnosti herbicidov in organskih topil. Odvzeti 
vzorci vode v omrežju so ustrezali veljavni zakonodaji, predvsem 
zaradi mešanja vode iz. drugih sistemov. 
Veliko pozornost so tudi v letu 2003 posvetili ogledom in kon
troli spoštovanja režima v vodovarstvenih pasovih in izvajanju 
režima v njih. V primeru nepravilnosti podatke takoj posredujejo 

pristojnim organom. 
Opravljeni so bili ogledi vseh črpališč, zajetij in vodohranov. 
Oh pregledih ugotavljajo, da so objekti redno vzdrževani in 
opremljeni s predpisanim priborom. V letu 2003 je bila oprav
ljena sanacija zajetja Podoreh. Zavod ugotavlja, da ho treba v 
bližnji prihodnosti tudi v Moravčah zgraditi alarmni sistem in 
videonadzor, ki na vseh črpališčih v Domžalah že deluje. Na 
primarnih cevovodih je bila izvedena zamenjava dotrajanih 
cevovodov v dolžinah, kot so dopuščala finančna sredstva. 
Na primarnem vodovodnem omrežju je bilo nekaj napak, 
zaradi katerih je bila za krajši čas motena vodooskrba. Po 
opravljenih sanacijah so odgovorni opravili temeljilo čiščenje 
in spiranje cevovodov ter nazadnje še obvezno dezinfekcijo sa
niranega celotnega vodovodnega sistema s klornim preparatom 
tako, daje v vodi prisotna še predpisana vrednost klora 0,2-0,3 
mg/l vode. Zavod na terenu ugotavlja in beleži tudi mrtve odcepe 
cevovodov, kjer voda zastaja. Posledica je tvorba biofilmov, ki so 
lahko tudi vzrok razmnoževanja nedovoljenih mikroorganizmov 
v vodovodnih sistemih. 

Iz zaključka poročila zavoda o posameznih vodnih virih je raz
vidno, da je tako vodooskrba iz. sistema Črni graben kol iz. lastnih 
zajetij in vrtin v občini Moravče, zdravstvena ocena pitne vode 
ustrezna, oskrba s pitno vodo pa varna. 
Za letošnje leto pa zavod predlaga, da se vsaj dvakrat letno vse 
vodovodne cevovode primarnih, sekundarnih in hidrantnih 
omrežij spere in temeljito očisti in enako sperejo še vsi vodo-
hrani, črpališča in rezervoarji. Po vsakem čiščenju in spiranju pa 
naj se strokovno opravi še dezinfekcija celotnega vodovodnega 
omrežja in to tako, da bo koncentracija klora v predpisanih 
mejah, kot se ta izvaja že od leta 2000, na vsaki dve leti. 
Predlagajo tudj. da se v celotnem vodovodnem omrežju in ob
jektih še naprej opravlja notranji nadzor po sistemu HACCP, 
kolje hi l pred časom že vzpostavljen. 

Po poročilu zavoda povzel M. BRICL 

L o v s t v o p o n o v e m z a k o n u 
Moravski lovci se kot večina vseh slovenskih trenutno uba
damo z nekaterimi pomembnimi vprašanji. 
Zgodaj spomladi je bil sprejet nov Zakon o divjadi in lov
stvu, ki določa, da je divjad državna lastnina, lovske družine 
pa bodo dolžne državi plačevati koncesnino. Uporaba za
kona pa bo v praksi odvisna od sprejetja vrste podzakon
skih aktov. Računamo, da bo v celoti zaživela s prihodnjim 
letom. Pomembne spremembe nas čakajo tudi na področju 
organiziranosti lovstva v državi. 
Pri srnjadi, ki je naša najštevilčnejša divjad, opažamo 
ogromne izgube. Glavni vzroki so: cesta, pokosi in potepu-
ški psi, ki skupaj poberejo preko tretjine letnega odvzema. 
Zgodnja košnja, še posebej z rotacijskimi kosilnicami, pov
zroči veliko izgub pri pravkar poleženi srnjadi, saj se mladiči 
pred strojem in človekom branijo tako, da se potuhnejo, 
medtem ko starejša zbeži. Poleg srnjadi izgubi življenje 
tudi vrsta drugih živali (ptice, žabe, itd). Mnogi menijo, da 
bi že sprememba načina košnje od sredine navzven, 
zmanjšala izgube. 
Do konca meseca bo končano polaganje vab namenjenih 
cepljenju lisic proti steklini. Polaganje bodo opravili piloti 

športnih društev z višine 300 m. Psom v tem času ni do
voljeno prosto gibanje. Sploh pa lovci naprošamo lastnike 
psov, da jih imajo stalno pod nadzorom in z njimi ravnajov 
skladu z veljavnimi predpisi. 
Vsem moravškim občanom, še posebej pa kmetom, se za
hvaljujemo za razumevanje in sodelovanje. 

LD Moravče, VE. 

A V T OJS O L A. 
L O N Č A R d.o.o. 

S l a m n i k a r s k a 1 a , 1 2 3 0 Domžale 
pri stanovanjskem objektu KRIZANT (bivši Toko) oz. za 

kitajsko restavracijo v Domžalah 

M a r k o : 0 4 1 / 7 8 5 - 7 3 5 , B a r b a r a : 0 3 1 / 
2 0 9 - 5 0 1 , J a n e z : 0 4 1 / 6 9 7 - 9 7 1 

o d l . m a j a p a t u d i M i l a n 0 3 1 / 3 0 3 - 0 3 3 

T e č a j C P P 2 1 . 6 . o b 1 8 . u r i 



Na podlagi Pravilnika o dodeljevanju proračunskih sredstev za ohranjanje in razvoj kmetijstva in podeželja v občini Moravče, 
Odloka o proračunu občine Moravče za leto 2004 objavlja Občina Moravče 

RAZPIS 
za dodeljevanje proračunskih sredstev za ohranjanje in razvoj kmetijstva in podeželja v občini Moravče 

I. Sredstva za ohranjanje in razvoj kme
tijstva in podeželja v občini Moravče so 
razpisana z.a naslednje namene: 

1. PREPREČEVANJE ZARAŠČA
NJA KMETIJSKIH ZEMLJIŠČ IN 
O H R A N J A N J E POSELJENOSTI, 
ZLASTI NA GORSKO VIŠINSKIH 
OBMOČJIH OBČINE, STRMIH PO
VRŠINAH IN GRBINAH. 
Razpisana vrednost subvencij je 1.500.000 
sit. 

Namen ukrepa je sofinanciranje težjih 
pogojev obdelave kmetijskih površin kot 
podpora za ohranjanje obdelovalnih po
vršin oziroma izgleda kulturne krajine. 
Višina pomoči 
- do 10.000,00 SIT/ha za območja s 

čisto ročno košnjo hkrati z ročnimi 
deli pri sušenju in spravilu 

- do 5.000,00 SIT/ha za popasene 
kmetijske površine v strmih oz. težje 
dostopnih terenih 

- do 7.000,00 SIT/ha za območja s 
košnjo z manjšimi specialnimi kosilni
cami, ročnim sušenjem in spravilom 

Pogoji za pridobitev pomoči 
- kmetije morajo biti uvrščene v gorsko 

višinsko območje ali strme kmetije 
- najmanjša velikost krmnih površin je 

1 ha 
- za grbinasti travnik se šteje kmetijska 

površina, kije več kot 20% prekrita s 
posameznimi matičnimi kameninami 

- za težje pogoje se štejejo razmere 
ročne košnje, težjega dostopa, nagib 
terena oz- druge ugotovljene posebne 
okoliščine 

- skupna površina vseh parcel, za katere 
se uveljavlja subvencija, mora znašati 
najmanj 0,2 ha 

- zemljišče mora biti pokošeno in po
spravljeno do 1.septembra 

- upravičenost do subvencije potrdi 
komisija za kmetijstvo in gozdarstvo 
po predhodnem ogledu na terenu 

- z občinskim razpisom zahtevano do
kumentacijo 

Upravičenci predložijo naslednjo do
kumentacijo: 
- Vlogo s podatki o prosilcu, MID, 

davčno številko, EMŠO in številko 
osebnega računa, kopijo katastrskega 
načrta z označenimi parcelnimi števil
kami in katastrsko občino ter vrisano 

obdelano površino ročnega spravila 
oz. popasene površine 

- podatke o velikosti in opis parcele 
(posestni list) 

- potrdilo o statusu strme kmetije (ne velja 
za gorsko-višinske) 

2. UVAJANJE NOVE 
TEHNOLOGIJE 
Razpisana vrednost subvencije je 200.000 
sit. 

Sofinanciranje analiz zemlje in krme; 
podpora preusmeritvam kmetij v ekolo
ško kmetovanje in integrirano pridelavo 
hrane 
Analiza zemlje se sofinancira s ciljem 
izdelave gnojilnih načrtov in s tem pravil-
nejšega dodajanja manjkajočih hranil po
sameznim kmetijskim kulturam. Analiza 
krme služi kot podlaga z.a izračunavanje 
krmnih obrokov za posamezno vrsto 
in kategorijo živali in posredno vpliva 
na količino in kvaliteto mleka in mesa. 
Podpora je namenjena tudi kmetijam, 
ki se preusmerjajo iz konvencionalnega 
,t. j. ustaljenega načina kmetovanja v 
ekološko kmetovanje in integrirano pri
delavo hrane 
Višina pomoči 
- do 50 % upravičenih stroškov za ana

lizo zemlje in krme 
- do 100 % kritja upravičenih stroškov 

kontrole ekološke pridelave rastlin 
ali integrirane pridelave hrane poob
laščene organizacije 

Pogoji z.a pridobitev pomoči: 
- vlogo s podatki o prosilcu, MID, 

davčno številko, EMŠO in številko 
osebnega računa 

- račun pooblaščene organizacije za 
analizo zemlje in krme 

- dokazilo o vključitvi kmetije v kontrolo 
ekoloških kmetij ali integrirane pri
delave hrane 

- račun oz. potrdilo o vplačilu stroškov 
kontrole ekološke pridelave v tekočem 
letu 

3. UREDITEV KMETIJSKIH 
ZEMLJIŠČ 
Manjša zemeljska dela, ki ne pomenijo 
posega v prostor (izdelava in obnova 
dostopnih poti do kmetijskih in gozdnih 
zemljišč ter ureditev pašnikov) 
Sredstva so namenjena upravičencem za 

ureditev pašnikov do končne postavitve 
električne ograje), izdelava in obnova 
dostopnih poti do kmetijskih in gozdnih 
zemljišč (vlake),druga manjša zemeljska 
dela z. namenom izboljšanja pogojev ob
delave kmetijskih zemljišč in dostopa do 
kmetijskih in gozdnih zemljišč. 
Višina pomoči 
a. sofinancira se do 40% priznanih in 
upravičenih strojnih del pri izdelavi 
dostopnih poti do kmetijskih zemljišč 
in gozdne vlake (razmerje med stroški 
strojnih del in drugimi stroški investicije 
je 55%:45%) 
b. sofinancirajo se upravičeni stroški za 

postavitev pašnika z.a govedo in konje 
ter drobnico do višine 40 %, in sicer za 
nakup in postavitev električnega pastirja 
ali mreže 
Pogoji za pridobitev pomoči 
Upravičenci predložijo naslednjo do
kumentacijo: 
- vlogo s podatki o prosilcu, MID, 

davčno številko, EMŠO in številko 
osebnega računa 

- program del, ki ga potrdi pristojna 
kmetijska svetovalna služba oziroma 
Zavod za gozdove 

- račun o opravljenih strojnih delih in 
nakupu opreme in drugega materia
la 

- mapno kopijo, z vrisom vlake oziroma 
pašnih površin v merilu 1:2880 ali 
1:5000 

- zemljiško knjižni izpisek in pisna so
glasja vseh lastnikov zemljišč ob trasi 
vlake 

- najmanjša velikost pašnika je 1 ha 
Upravičenci, ki so pridobili v zadnjih 
petih letih občinska sredstva za izdelavo 
vlake ali niso realizirali odobrenih del, 
ne morejo kandidirati na ta razpis. Delež, 
višine sofinanciranja izdelave vlak in 
ureditve pašnika je odvisen od števila 
popolnih vlog, glede na razpoložljiva 
proračunska sredstva. 

A. Razpisana vrednost subvencij za izde
lavo gozdnih vlak je 1.000.000 SIT. 
B. Razpisana vrednost subvencij z.a ure
ditev pašnikov je 450.000 SIT. 

4. INVESTICIJE IN TEHNOLOŠKE 
POSODOBITVE NA KMETIJAH 

A.Sofinanciranje projektne dokumenta-



cije za gradnjo kmetijskih proizvodnih 
objektov in objektov za dopolnilne de
javnosti na kmetijah. 
Razpisana vrednost subvencije je 500.000 
SIT. 
Namen ukrepa je pospešiti razvoj pre
strukturiranje kmetijstva in povečati 
interes za razvoj dopolnilnih dejavnosti 
na kmetijah. 
Višina pomoči 
- do 12 % stroškov priznane vrednosti 

izdelane projektne dokumentacije 
Pogoji z.a pridobitev pomoči 
- Vlogo s podatki o prosilcu, MID, 

davčno številko, EMŠO in številko 
osebnega računa 

- status kmeta 
- pridobljena lokacijska dokumentaci

ja 
- lastništvo kmetije 
- mnenje KSS 
- skladnost investicije z razvojnim pro

gramom občine 
- račun stroškov 
- popis del s projektantskim predraču

nom 
- tloris pritličja z notranjo ureditvijo 

objekta 

H. Investicije in tehnološke posodobitve 
na kmetijah 
Razpisana vrednost subvencije je 
I. 500.000 SIT. 
Sofinanciranje nakupa hladilnih naprav 
za mleko 
Namen ukrepa je izboljšati kvaliteto 
mleka 
Višina pomoči: 
- do 25 % upravičenih stroškov nakupa 

bazena za kmetije v hribovskem ob
močju občine 

- do 35 % upravičenih stroškov nakupa 
bazena za kmetije v višinskem območ
ju občine 

Pogoji z.a pridobitev pomoči: 
- minimalni stalež petih krav 
- nakup naprave v tekočem koledarskem 

letu 
- upravičenec mora predložiti izjavo, 

da bo napravo uporabljal vsaj pet let 
oz. je ne bo odtujil brez ustrezne za
menjave 

Sofinanciranje nakupa mlekovoda in 
opreme za molžo 
Namen ukrepa: izboljšati kvaliteto molže 
in racionalizacijo proizvodnje 
Višina pomoči: 
- do 40 % upravičenih stroškov nakupa 

mlekovoda in opreme za molžo 
Pogoji z.a pridobitev pomoči: 
- nakup naprave v tekočem koledarskem 

letu 
- račun o nakupu naprave 

- upravičenec mora predložiti izjavo, 
da bo napravo uporabljal vsaj pet let 
oz. je ne bo odtujil brez ustrezne za
menjave 

Sofinanciranje nakupa sušilnih na
prav 
Namen ukrepa: izboljšati kvaliteto krme 
in racionalizacijo proizvodnje 
Višina pomoči: 
- do 40% upravičenih stroškov nakupa 

naprave za voluminozno krmo na topli 
zrak 

- do 40 % upravičenih stroškov naku
pa naprave za voluminozno krmo na 
hladni zrak 

Pogoji z.a pridobitev pomoči: 
- račun o nakupu naprave 
• nakup in izdelava morata hiti izvedena 

v tekočem koledarskem letu 
Sofinanciranje nakupa hribovske me
hanizacije 
Namen ukrepa: preprečevanje zarašča
nja, zagotavljanje varnega dela 
Višina pomoči: do 10 % upravičenih 
stroškov nakupa hribovske mehanizacije 
(pogon 4x4), zavore na obe osi, nad 40 
kw moči) 
Pogoji za pridobitev pomoči: 
- upravičenec mora biti lastnik gorsko 

višinske ali strme kmetije, predložiti 
mora račun o nakupu mehanizacije. 

- nakup mora biti v tekočem koledar
skem letu 

- potrdilo o statusu kmeta 

C. Spodbujanje razvoja dopolnilnih 
dejavnosti na kmetijah 
Razpisana vrednost subvencije je 
1.000.000 SIT. 
Namen ukrepa je pospeševanje razvoja 
dopolnilnih dejavnosti na kmetijah, ki 
omogočajo kmetiji boljšo rabo njenih 
proizvodnih zmogljivosti ter delovne sile 
- družinskih članov v skladu z. veljavno 
zakonodajo za to področje. 
Višina pomoči: Sofinancira se do 40% 
upravičenih stroškov za investicije za 
posamezne vrste dopolnilnih dejavnosti, 
začete v tekočem letu, in sicer za: nakup 
strojev, naprav in opreme ter za gradbena 
in obrtniška dela. 
Pogoji za pridobitev pomoči: 
Upravičenci predložijo naslednjo do
kumentacijo: 
- vlogo, ki mora vsebovati: osnovne 

podatke o prosilcu, plan izvedbe oz. 
dokončanja investicije in finančno 
konstrukcijo investicije 

- potrdilo o statusu kmeta prosilca 
- pravnomočno gradbeno dovoljenje (če 

gre za gradnjo objekta) oz, dokazilo o 
adaptaciji objekta 

- račune za nakup strojev ali opreme oz. 

račune o izvedenih delih 
- fotokopijo dovoljenja o registraciji 

dopolnilne dejavnosti ali izjavo, da 
bo registriral dopolnilno dejavnost 
najpozneje eno leto po zaključeni 
investiciji v primeru, če le-ta še ni 
registrirana 

- mnenje kmetijske svetovalne službe o 
upravičenosti vlaganja v izbrano vrsto 
dopolnilne dejavnosti 

Prednost pri sofinanciranju imajo upra
vičenci, ki jim je kmetijstvo osnovno 
dejavnost oz. glavi vir dohodka. 

Prosilci vložijo prošnjo za subvencije v 
zaprti kuverti, skupaj z zahtevano do
kumentacijo najkasneje do vključno 
19. 7. 2004 do 12. ure na naslov: OB
ČINA MORAVČE, Trg svobode 4,1251 
Moravče, z oznako "SUBVENCIJE ZA 
KMETIJSTVO 2003- z navedbo vrste 
subvencije". 

Vsi prosilci morajo na hrbtno stran ku
verte navesti svoj popolni naslov. 
Obrazce za vloge za posamezno vrsto 
subvencije dobite na sedežu Občine Mo
ravče. Dodatne informacije v zvezi Z raz
pisi lahko dobile v Kmetijsko svetovalni 
službi pri Janezu Ocepku tel. 723-12-36 
ali na Občini Moravče (Vraz, Urbanija), 
tel. 723-10-44. 
Nepravočasno prispelih vlog ne bomo 
upoštevali. V kolikor je vloga nepopolna, 
komisija pozove prosilca, da v roku 5 dni 
predloži manjkajočo dokumentacijo. Če 
tega ne stori, se šteje da vloga ni bila vlo
žena. Poslane dokumentacije prosilcem 
ne bomo vračali. 
Prosilci bodo o izidu razpisa obveščeni 
praviloma v 10. dneh po odločitvi. 

Občina Moravče, Občinska uprava 



kam z izrabljenimi avtomobili! 
Vlada RS je v marcu 2004 določila izvajalce javne službe ravnanja z. izrabljenimi motornimi vozili. Za začasno opravljanje 
navedene gospodarske javne službe na območju Upravne enote Domžale, torej tudi v občini Moravče, so določeni naslednji 
izvajalci: 
Konzorcij KARBONd.o.o. Velenje, HTZ Higiena d.o.o. Velenje, Partizanska cesta 78 in Zdenko Berlot s.p., Podkraj pri Vele
nju 29/b. 
Trenutno je odvoz izrabljenih avtomobilov še brezplačen, pripeljani pa bodo morali biti na primerno lokacijo, kjer je mogoče 
vozila naložiti. Odvoz se bo izvajal z mest, kjer bo najmanj 6-8 izrabljenih vozil. 
Pozivamo vas, da javite potrebe po odvozu avtomobilov. Na podlagi prijav, ki bodo prispele do 30.6.2004, bo določen dan 
in lokacija, od koder bo izvršen prvi odvoz, avtomobilov. 
Prijave bomo sprejemali na tel. 72 31 098, Oddelek za komunalne zadeve. O prejetih prijavah bo Občina Moravče obvestila 
Ministrstvo za okolje, ki bo obvestilo izbranega izvajalca, le ta pa se bo povezal z. Občino Moravče glede datuma in kraja 
odvoza. 

MILAN BRODAR 

Povzevamo izjavo Ministrstvo za okolje prostor 
h energijo RS: 
S 3. majem 2004 začne v Sloveniji operativno delovati sistem 
ravnanja z izrabljenimi motornimi vozili. Bistvena novost sistema 
je, da zadnji lastnik izrabljenega motornega vozila tega ne more 
odjaviti iz prometa, ne da bi poskrbel za njegovo razgradnjo. 
Plačilo stroškov razgradnje bo do polne vzpostavitve sistema 
plačevala država. 
Nevarne snovi v motornih vozilih lahko ob nepravilnem ravnanju 
postanejo hudi onesnaževalci okolja 
Po ocenah Ministrstva za okolje, prostor in energijo nastane 
letno v Sloveniji približno 50.000, v Evropski Uniji pa približno 
14,3 milijonov izrabljenih ali uničenih avtomobilov. 
Avtomobil je sestavljen iz približno 40 različnih materialov in 
10.000 sestavnih delov, med njimi nekaj posebno nevarnih za 
okolje. V stiku z zemljo ali podtalnico lahko povzročajo resno 
onesnaženje predvsem svinec, živo srebro, kadmij, šestvalenski 
krom, olja, tekočine proti zmrzali, zavorne tekočine, gorivo, 
akumulatorji in druge nevarne snovi motornih vozil. 
Ker dosedaj veljavna zakonodaja ni predpisovala razgradnje 
motornih vozil ali kakega drugega ukrepa za varovanje okolja, 
so izrabljena motorna vozila lahko končala po gozdovih, na 
divjih odlagališčih, avtoodpadih ali parkiriščih. Zapuščena 
izrabljena motorna vozila v večini primerov niso bila obdelana 
v skladu z okoljskimi standardi in zahtevami. 
Nov sistema ravnanja z izrabljenimi motornimi vozili je pri
jazen do okolja 
Z vstopom Slovenije v Evropsko unijo, torej s 1. majem 2004, 
začne na območju Republike Slovenije veljati nov sistem ravna
nja z izrabljenimi motornimi vozili. Bistvena novost sistema je, 
da zagotavlja razgradnjo, predelavo in ponovno uporabo vseh 
izrabljenih motornih vozil v skladu s predpisanimi okoljskimi 
standardi na območju celotne Slovenije. 
V praksi to pomeni, da lastnik izrabljenega motornega vozila 
pred odjavo iz. prometa dostavi vozilo na prevzemno mesto, od 
koder ga pooblaščeni predelovalec odpelje do centra z.a ob
delavo, kjer poskrbi z.a njegovo predelavo. 
Kdaj je motorno vozilo izrabljeno? 
Izrabljeno motorno vozilo je vozilo, ki je namenjeno prevozu 
potnikov z največ osmimi sedeži ali prevozu blaga z. največjo 
maso do 3,5 tone in se več ne uporablja v cestnem prometu ker 
je dotrajano in neprimerno za varno vožnjo ali če je poškodo
vano do te mere, da popravilo in vožnja nista mogoča (npr. v 
prometni nesreči) ali v primeru če se zadnji lastnik odloči, da 
je vozilo zanj odpadek. 

Obveznosti za lastnika izrabljenega motornega vozila 
Zakon o varnosti cestnega prometa nalaga lastniku izrabljenega 
motornega vozila, da pred odjavo iz. prometa dostavi vozilo na 
prevzemno mesto, kjer z. osebnim dokumentom in prometnim 
dovoljenjem izkaže lastništvo. Lastnik na prevzemnem mestu 
prejme položnico z.a plačilo stroškov razgradnje in potrdilo 
o razgradnji. S I. majem 2004 lastniku še ne bo treba plačati 
stroškov razgradnje izrabljenega vozila. Te stroške bo začasno 
(predvidoma dva meseca), do polne vzpostavitve sistema, pla
čevala država. 
Stroški razgradnje znašajo 21,1 tolarjev + DDV na kilogram 
teže avtomobila. Teža avtomobila je navedena v prometnem do
voljenju ali v uradnih evidencah. Stroške razgradnje ho lastnik 
motornega vozila plačal za motorna vozila, ki so bila dana na 
trg pred 1. marcem 2003. Pri motornih vozilih, ki so bila dana 
na trg po J. marcu 2003, so stroški razgradnje že vključeni v 
ceno vozila. Lastnik ob odjavi izrabljenega motornega vozila 
iz. prometa na prijavno/odjavni službi upravne enote predloži 
naslednje dokumente: prometno dovoljenje, registrsko tablico, 
potrdilo o razgradnji, (morebitno) dokazilo o plačilu storitve. 
Vlada določila začasne izvajalce javne službe 
Za začasno opravljanje gospodarske javne službe ravnanja 
z. izrabljenimi motornimi vozili je Vlada RS določila štiri iz
vajalce, ki bodo storitve upravljali na dodeljenih območjih 
upravnih enot. 
Imena izvajalcev, seznam prevzemnih mest in ostale informacije 
glede novega sistema so na voljo na spletni strani www.gov.si/ 
mop oz. www. sigov. si/mop/podrocja/uradz.aokolje_seklorokolje/ 
projekti/izrabljena _voz.ila/aktualno.htm 

http://www.gov.si/


11. t r a d i c i o n a l n o p r v o m a j s k o srečanje 

Za prvega maja gremo pa v Tuštanj 
Več kol eno desetletje že se domačini in obiskovalci od vsepov
sod z veseljem zgrinjajo na grajsko dvorišče. Vedo, da jih tam 
čakajo prijazni Tustanjci, z dobro hrano in pijačo, nasmeškom 
in vedno izbranimi glasbenimi gosti, ki staro in mlado zvabi na 
plesišče. Posebnost letošnjega srečanja pa je bila, da se je pro
gram začel že ob enajstih z »žurko« za najmlajše, ki so rajali z 
Romano Krajnčan. Motoristični navdušenci so si ogledali po-
vorko oldtajmerjev, ki se jih vsako leto več zbere pod grajskim 
gričem. Adi Smol ar je pritegnil zahtevne poslušalce besedil. V 
pričakovanju pohodnikov po Moravski planinski poti so se prvi 
pari že vrteli ob zvokih ansambla Svetlin. Osrednja občinska 
prireditev ob vstopu Slovenije v Evropsko zvezo se je začela s slo
vensko himno in Odo radosti v izvedbi Pihalne godbe Moravče 
in združenih pevskih zborov. Dvig evropske zastave, kije ta dan 
obkrožila Moravsko dolino v rokah mladega planinca Andraža 
Gabrijela, in nagovor županje sta še bolj prepričala, da je, če 
se s tem strinjamo ali ne, zgodovinski dogodek prišel. Smo del 
Evrope! Z optimizmom so o novi domovini pripovedovali tudi 
vrhpoljski šolarji. Učiteljici Fani Pačnik in Daša sta le trepetali 
za njihov pogum, da bodo zmogli pred tolikšnim avditorijem. Pa 

Po moravskiplaninskipotidevetič 
PD Moravče je organiziralo 9. tradicionalni prvomajski pohod 
po Moravski planinski poti. Start je bil zgodaj zjutraj v Tuštanju. 
Pohod je potekal po znani 52 km dolgi planinski poti. Kljub 
slabi vremenski napovedi se je zbralo veliko pohodnikov, letos 
kar 90. Pri planinskem domu je bil pripravljen krajši program s 
svečanim dvigom evropske zastave ob petju Moškega pevskega 
zbora KD Tine Kos Moravče pod vodstvom Mira Capudra. Za 
pogostitev pa so poskrbele domačinke Nataša Pire in Osoletovi. 
Na poti so nas gostili tudi drugi vsakoletni gostitelji Pri Mežnar-
jevih na Kalariji in v Kandršah trgovina Spina. Polje potekala 
dalje vse do Limbarske gore. Tuje bil krajši počitek. Sledilo je 
še skupinsko fotografiranje »gasilska slika«. Pot nas je peljala 
do Negastrna in v Vinje. Tako kot vsako leto sta nas tudi letos 
Pergarjeva pogostila z domačimi dobrotami. Prispeli smo na 
cilj na grad Tuštanj, kjer je bilo že vse pripravljeno. Bili smo 
zelo lepo sprejeti, pozdravil nas je predsednik društva krajanov 
Tuštanj Franc Cerar. Največje presenečenje pa je bilo, da nas je 
počastil s svojim obiskom alpinist Tomaž Humar. Predsednik PD 
mu je izročil simbolično darilo. Organizator nam je pripravil 

so zmogli mali Slovenci in novi Evropejci. Na prizorišču se je 
trlo ljudi. Mnogi niso našli kotička, kjer bi se namestili. Pa je 
bilo morda to še bolje, saj so se ves čas premikali in se srečevali 
z mnogimi znanci. Kljub dobri organizaciji in pridnim delavcem 
je marsikdo ostal brez želenega prigrizka. A to je le malenkost ob 
vsej dobri volji ob Mambo Kings, Navihankah in Svetilnih, ki so 
šele proti jutru pospravili svoje instrumente. Organizatorje pa 
velja pohvaliti tudi za mnoge »malenkosti«, ki večurno druženje 
naredijo še prijaznejše, kot so urejene sanitarije, ponudba po-
kovke, ogled gradu, enoten izgled delavcev, srečolov, ... 
Tradicija in zagnani domačini so edini zanesljivi porok, da se 
bomo v Tuštanju še dobivali, kajti zadovoljni gost se vedno vrača. 
Vse čestitke za uspešno izpeljan obsežni projekt, ki ga krajani 
pripravljajo že nekaj mesecev prej in našo občino predstavijo 
obiskovalcem v najlepši luči. 

MAL, foto Jože Novak 

Društvo krajanov Spodnjega in Zgornjega Tušlanja se naj
lepše zahvaljuje vsem sponzorjem in vsem, ki ste nam kakor
koli pomagali pri organizaciji prvomajskega srečanja. Prav 
posebna zahvala pa velja družini Pirnat, ki nam že vrsto let 
omogoča, da so srečanja na prostoru, ki nudi obiskovalcem 
enkraten ambient za druženje. 

poseben prostor pod šotorom. Predsednik društva krajanov 
nas je razveselil z darilom. Najmlajšemu pohodniku je izročil 
planinske palice. Poskrbeli so za jedačo in pijačo. 
Bilo je zelo lepo doživetje in še ena planinska izkušnja več. Vsem, 
ki ste nas tako lepo pogostili, in vsem vodnikom, ki ste vseskozi 
skrbeli za varno pot, najlepša hvala 

ANTE PAJK, foto Leon Lavrič 



Prvomajsko srečanje krajanov Desna 
Tradicionalno prvomajsko kresovanje v Dešnu je bilo letos še 
slovesnejše kol ponavadi. Velika pridobitev za kraj je športna 
ploščad, na kateri v športnih igrah uživajo mladi in stari, obe
nem pa služi krajanom tudi kot prostor za druženje. 
Tako je bilo srečanje krajanov na predvečer delavskega prazni
ka, l. maja, in vstopa Slovenije v Evropsko unijo še slovesnejše. 
Kljub rahlemu dežju je kres ponosno gorel, Dešnani pa so pod 
streho uživali ob dobrotah z. žara in peli pesmi ob spremljavi 
harmonike, na katero je igrala enajstletna Anja Jager. Ko se je 
večer bližal »velikemu trenutku«, so vsi skupaj zapeli Zdravljico 
in Odo radosti. Predsednik krajevne skupnosti Miha Trdin je v 
svojem govoru poudaril, da bodo morali tudi v prihodnje pred
vsem sami skrbeti zase in za svoj kraj. S takim sodelovanjem 
kot doslej bodo v kraju še marsikaj postorili in se veselili ob 
različnih priložnostih. 
Slavnostni govornik Slavko Ribič pa je v svoj govor vpletel 
znamenite stavke dr. Franceta Bučarja: »Razglašam, daje Re
publika Slovenija samostojna država!«; Milana Kučana: 
»Nocoj so dovoljene sanje, jutri pa je nov dan!« in nadaljeval: 

»Tudi mi, nocoj tukaj zbrani, malo nas je, neboglejni pa le nismo. 
Imamo kaj pokazati, imamo svoj ponos, svoj stil življenja, da 
lahko vztrajamo v težjih razmerah. Znamo živeti v hribovitem 
območju, ki od jutri pripada Evropski uniji!« 
Veselje pod mlajem in plapolajočimi zastavami je trajalo do 
jutranjih ur. 

BRANKA BV/JAN 

/Z maj, dan ZZVS 
V soboto, 15. maja, je bilo na GEOSS-u svečano. ZZVS praz
nujejo 17. maja svoj praznik. Pripravljen je bil pester kulturni 
program. Sodelovali so: Veteranski pevski zbor Radovljica -
Jesenice, pod vodstvom Franceta Podjeda, pevka in recitatorka 
Jana Kolenc, praporščaki in veterani. 
Program je povezovala Mojca Kolenc. Navzoči so bili: Vete
ransko združenje Sever, generalni sekretar, predsednik Franc 
Bevc, vojaški vojni invalidi, predsednik Ivan Pivk. Iz. general-
štaba slovenske vojske je bil prisoten namestnik brigadir Tone 
Turk, podpredsednik Veteranov vojne z.a Slovenijo Jože Čibej, 
Tone Krkovič, župan Občine Litija Mirko Kaplja, župan Občine 
Šmartno Milan Izlakar in drugi gostje. Navzoče je pozdravil 
Rihard Urbane. Opisal je pomen praznika. Prav tako je vse 
pozdravil tudi župan Občine Litija Mirko Kaplja. Poudaril je 

zgodovinsko pot boja za svobodo, boj z.a ohranitev slovenskega 
jezika, naroda. 
Slavnostni govornik je bil Jože Čibej. Izročil je tudi spominsko 
plaketo Združenja vojnih veteranov SEVER. 

ANTE PAJK, foto Jože Novak 

Obeležitev zgodovinskega spomina* kise veze na dan upora proti okupatorja 
Letos so se v organizaciji Zveze borcev NOB v sodelovanju z. 
organizacijo Združene liste odločili, da pripravijo prireditev 
za praznik Dan upora proti okupatorju, na Trgu svobode v 
Moravčah. Tako se je 30. aprila 2004 ob 16. uri v Moravčah 
oglasila partizanska pesem, tako kot 27. aprila leta 1944, ko 
so tuji okupatorji in domači izdajalci še sejali smrt naokoli. V 
Moravčah so takrat in »danes« s pesmijo, recitacijami in govori 
praznovali 27. april. 
Na začetku smo slišali Pihalno godbo iz. Moravč zaigrati dr
žavno himno. Sledili so pozdravni govori predsednika ZB NOB 
Moravče Jožeta Kvedra, predstavnika občine in predstavnika 
OOZLSD. V programu so poleg Pihalne godbe sodelovali še 
poslanka v DZ, pevka in igralka Jerica Mrz.el s pripovedova
njem in petjem, citrar Rado Kokalj ter upokojenski pevski zbor 
v spremljavi Rajka Vavpetiča na harmoniki. Med posameznimi 
točkami je povezovalec Goraz.d Križanič z. mladostnim zano
som vpletal grozovite dogodke, ki so se med NOB dogajali na 
Moravškem. 
Prav posebno pozorno smo prisluhnili slavnostni govornici 

profesorici na FDV, Univerze Ljubljana, dr. Maci Jogan, ki 
je med drugim dejala: »Pogosto se v imenu povojnih pobojev 
razglaša narodnoosvobodilni boj z.a zločin, se ga kriminaliz.ira. 
Upravičeno se lahko vprašamo, ali je upor in samoobramba 
pred tistimi, ki so se odločili uničiti - ne nekaj ljudi, temveč 
- večino pripadnikov enega naroda, zločin? Ali je zločin bra
niti kolektivno pravico do svobode, če napadalec razpolaga 
z vsemi sredstvi iztrebljanja, žrtve pa so skoraj goloroke? Ali 
je sodelovanje s takšnim napadalcem častno in pošteno? Do
kler bodo obstajale narodne skupnosti, bo odgovor jasen: Ni 
častno pomagati rablju pri pobijanju in ni greh ljubiti svobodo. 
Maličevanja in sprevračanja rabljev v žrtve, kar je postalo v 
Sloveniji ž.e kar vsakdanji pojav, si ni mogoče zamisliti v nobeni 
evropski državi, ki je trpela pod okupatorjem. V Franciji, na 
Norveškem, na Nizozemskem in drugod znajo ceniti pogum in 
odločnost tistih, ki so se upirali fašizmu in nacizmu. V Sloveniji 
pa prevladuje pljuvanje po NOB. Pa je veliko stvaritev iz. časa 
NOB, ki postavljajo slovenski narod ne le ob bok zaveznikov v 
2. svetovni vojni, temveč so edinstvene«. 



Drtijščica zopet bolj cisto Očistili domači prag 
Naš zeleni planet praznuje 22.aprila in da bi ohranili lepoto 
Moravske doline, smo se skavti klan Mcmaček in četa Fride
rika Barage zopet zbrali in odločili, da bomo očistili potok 
Drlijščico. 
V upanju, da bo letošnja čistilna akcija manj naporna in bolj 
sproščujoča, smo se motili. Naš optimizem je takoj padel v vodo 
in mi z. njim, saj smo smeti pobirali tako v strugi kot na brežini 
potoka . Hiteli smo proti toku, pobirali težke kosovne odpadke 
(4 akumolalorje), vendar so nam kmalu pošle moči. Vzeli smo 
si čas za odmor, saj smo si iz. potoka prinesli RTV prenosnik, 
s katerim smo si popestrili počitek.. Tok Drtijščice nas je pri
peljal do kamnoloma v Vinjah, lam pa nas je pričakalo celo 
smetišče. Ja, saj veste, kaj pravijo: »Ne odlagaj odpadkov k 
sosedu, ampak v naravo!« 

Naš kup smeti se je iz. ure v uro večal. Vse odpadke smo zbrali v 
kamnolomu in obvestili Oddelek za komunalo Občine Moravče, 
ki je poskrbel za nadaljnji odvoz. 
Utrujeni, a zadovoljni nad uspehom, da smo Drlijščico »rešili« 
najmanj desetih kuhikov smeti in ji tako olepšali in olajšali 
tok. 

KRISTINA NOVAK 

Na prireditvi so sodelovali člani Zveze vojnih veteranov osa
mosvojitvene vojne za Slovenijo in predstavniki organizacij in 
društev s prapori. 
»Potrebno je, da obudimo spomin, na vse neizmerne grozote, 
ki so se dogajale med NOB, da se potem za naše in naših otrok 
življenje odločimo: ne, vojne nikoli več,« je s temi besedami po
vezovalec zaključil prireditev in povabil na družabno srečanje 
pri gostilni Jurka. 
Naj zaključim s citatom iz. govora prof. dr. Muce Jogan: »Ne
govanje in utrjevanje zgodovinskega spomina, ki se veže na 
praznik dan upora proti okupatorju, naj bo torej stalnica v pri
zadevanjih za ohranjevanje narodne istovetnosti in v aktivnem 
delovanju Slovenije kol članice EU. Naj ta praznik ostaja vsega 
spoštovanja in časti vreden tudi vnaprej, ko bomo ob slovenski 
himni poslušali Odo radosti.« 
Organizacija Zveze borcev NOB Moravče in organizacija Zdru
žene liste Moravče želita, da bi se državni praznik, 27. april, 
dan upora proti okupatorju v bodoče v Moravčah praznoval 
s primerno prireditvijo v okviru Občine in za to namenjenih 
sredstev v proračunu. Takšno pobudo v Občinskem svetu bo 
dala ZLSD. 

VOJKA REBOLI 

Da imajo Dešnani radi sebe in svoj kraj, so ponovno dokazali 
v soboto, 17. aprila 2004, ko so kljub dežnim kapljam prijeli za 
metle, grablje in lopate ter odšli na čistilno akcijo. 
Pod vodstvom svetnika Marka Avsca (odgovornega za okolje) so 
odšli na Ušenišče in začeli s čiščenjem peska zemlje in kamenja iz. 
muld in cestišča, saj je bila zima radodarna s snegom in posledice 
je bilo potrebno odstraniti. Vse mulde in asfaltne ceste v kraju so 
očistili in odpeljali več traktorjev materiala na deponijo. Zavedajo 
se, daje potrebno ceniti pridobitve kraja - asfaltno ceste, v katere 
je bilo vloženega veliko njihovega truda in denarja. 

V popoldanskih urah, ko so končali z delom, so jih krajani po
gostili. 7m konec pa jim je na harmoniko zaigrala enajstletna 
Anja. 

BRANKA BIZIAN 

Čistilna akcija v Pečab 
V soboto, 17. aprila 2004, je PGD Peče v sodelovanju s Kultur
nim in športnim društvom Peče organiziralo očiščevalno akcijo. 
Kar veliko število odraslih in otrok seje udeležilo čiščenja naše 
okolice. 
Veliko so našli ob glavni cesti, saj se mnogi vozniki še niso 
naučili kulture. Po najlažji pod - skozi okno svojega jeklene
ga konjička se znebijo praznih plastenk in pločevink. Njihova 
»osveščenost« jim ne dopušča dojeti, da so s tem prenesli neko 
breme, za katero so odgovorni, na tuja ramena. Morda bi lahko 
v bodoče v avtošolah poleg prometnih predpisov namenili urico 
ali dve tudi kulturnemu obnašanju na cesti?! 

Veliko je bilo tudi druge nesnage in vsi ti odpadki so v soboto 
pristali tam, kamor spadajo - na smetišču. 
Naš kraj je tako lepši in čistejši, vsaj za nekaj časa. 

JELKA LALIČJoto: Tone Stenko 



Majsko čaščenje Marije - smarnice 
Majsko čaščenje Marije - šmarnice za kraje Dešen, Zg. Pre-
kar, Hrib, Sp. Prekar, Zalog, Katarija in Kovačija že četrto leto 
potekajo pri kapelici v Dešnu. Letos jih vodi Ivica Zupančič. 
Udeležuje se jih veliko otrok in njihovih staršev. 
Na prvi dan šmarnic so krajani pri kapelici posadili lipo, da se 
bodo tudi najmlajši spominjali, kdaj smo vstopili v EU. 

BRANKA BIZJAN 

Priznanja za dolgoletno in uspešno 
izvajanje rejništva 
Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve, minister dr. Vla
do Dimovski je 10.decembra 2003 podelil prva priznanja za 
dolgoletno in uspešno izvajanje rejniške dejavnosti. 
Priznanja so na slovesni podelitvi v Grand hotelu Union prejele 
tri rejnice : 

Vida Berglez, Hoče 
- Matejka Pestotnik, Lukovica in 
- Cilka Urankar, Limbarska Gora (druga z leve). 

Predlog za podelitev priznanja Cilki Urankar je podal Center za 
socialno delo Domžale, podporni mnenji sta podala Center za 
socialno delo Jesenice in Osnovna šola Roje, Domžale. O rejnici 
Cilki Urankar z. Limbarske gore ste si v Moravških novicah, Naši 
ženi in reviji Naš zbornik že lahko prebrali članke. Vsekakor o 
z ljubeznijo opravljenem delu povedo »njeni« zadovoljni otroci, 
ki se vesele vsakega dneva z njo in za katero so prepričani, da 
je najboljša izbira, kadar biološki starši »odpovedo«. 
Več o rejništvu, priznanjih in utemeljitvi podeljenih priznanj si 
lahko preberete na spletnih straneh Ministrstva z.a delo, družino 
in socialne zadeve. 

P. PESTOTNIK 

Ce delaš s srcem, to opazijo tudi drugi 
Andreja Marolt iz Drtijeje izbrana za naj sestro Očesne klinike 
v Ljubljani. 
Kako težko je izbrati poklic, ki ga boš opravljal vse življenje vedo 
predvsem tisti, ki se zanj odločajo. Izbrati tisto, kar dopolnjuje 
človeka, ga plemeniti in mu daje moči z.a nov delavni dan, je 
sreča ali pa umetnost. 
Medijsko dobro znana akcija izbora z.a naj sestro in naj zdrav
nika v Sloveniji je potekala tudi letos. In s posebnim ponosom 
lahko zapišem, da je med naj sestrami tudi naša sokrajanka 
Andreja Marolt iz. Drtije. Na očesni kliniki je našla to, kar 
dela s srcem. In to so opazili tudi tisti, ki so bili z njo v stiku. 
Izbrana je bila za naj sestro na Očesni kliniki. Deseto mesto pa 
je zasedla na lestvici naj sester celotnega Kliničnega centra. 
Javna pohvala, ki bi laskala vsakomur, pa sem prepričana, da 
bo Andreji dala le še novih moči z.a veselje in zanesljivost, kiju 
nesebično deli, celo razdaja ljudem v stiski. 

M AL 

Tudi v Sloveniji magistralna 
delegacija vitezov Božjega groba 
Ljubljana, 15.maj 2004 
S slovesnim bogoslužjem v ljubljan
ski stolnici je bilo tega dne imeno
vanih 16 novih vitezov in 4 dame. 
Investituro je vodil veliki mojster 
viteškega reda kardinal Karel Furno 
iz. Rima oh asistenci velikega prio-
rja nadškofa in perfekta dr. Franca 
Rodeta. Kardinal je poleg novih 
vitezov, med katerimi je tudi Peter 
Pirnat iz. Zgornjega Tuštanja, in dam razglasil samostojno slo
vensko delegacijo vitezov Božjega groba. Delegacijo sestavljajo 
znani Slovenci in Slovenke, tudi pisateljica Berta Golob. 
Vitezi in dame Božjega groba imajo dolgo zgodovino, že od 
našega štetja dalje, ko so fizično varovali in branili božji grob 
pred skrunitvijo. Zgodovinski razvoj in današnji čas pa jim na
laga povsem novo nalogo. Z zgledom in življenjem po krščan
skih zapovedih, z. ljubeznijo in spoštovanjem, z. usmiljenjem in 
razumevanjem svoje poslanstvo uresničujejo tako, da ga živijo. 
Zaželimo našemu občanu in vitezu Božjega groba Petru Pirnatu, 
da bi dano viteško prisego zmogel tudi čim bolje udejanjati. 

MAL 



Ženska v o k a l n a s k u p i n a O d a p r a z n o v a l a 2 5 le t d e l o v a n j a 

T o r t a o b 2 5 - l e t n i c i p r e p e v a n j a 
V soboto, 22.5., je v Kulturnem domu Moravče s slavnostnim 
koncertom praznovala 25. obletnico vokalna skupina Oda. Ob 
jubileju je izdala svojo drugo zgoščenko z. naslovom 25 pesmi 
za 25 let. 

Pred 25 leti so pričeli nastopati kot Dekliški zbor KD Tine Kos 
Moravče. Z leti seje njihov status spreminjal in zbor sije priv
zet ime Oda. Od prvih začetkov sta v skupini še vedno Majda 
Cerar in Vera Hrovat, za kar sta iz rok vodje izpostave Javnega 
sklada ljubiteljske kulturne dejavnosti iz Domžal, gospoda Pavla 
Pevca, prejeli srebrno Gallusovo priznanje. Bronasto Gallusovo 
priznanje so dobile tudi vse tiste članice, ki so praznovale peto 
obletnico svojega delovanja v zhoru.Očitno je, da ljudje po
znajo kvaliteto petja skupine Oda, saj je bilo obiskovalcev več 
kot razpoložljivih sedežev v dvorani. S svojim nastopom so do 
največje možne stopnje polepšali večer vsem prisotnim. Složnost, 
uglašenost in vedrina pa niso bile edine opazne vrline večera pri 
njihovem glasbenem nastopu. Barvna in stilna kreacija garde
robe je bila rezultat skupnih idej in zamisli nastopajočih. 
Poleg petja je svoj delež, k nastopu prispevala tudi ustrezna 
video projekcija, kije predstavila nastopajoča dekleta, žene in 
Milana Kokalja, kije vodja zbora od ustanovitve do danes. Da 
je bilo doživetje še intenzivnejše, so projekcijske slike ustrezno 
spremljale vsebino posamezne pesmi. S povezovalno besedo nas 
je skozi večer vodila Bernarda Mal. 

Spoštovani donatorji jubilejnega koncerta 
Ženske vokalne skupine Oda! 
Iskreno se vam zahvaljujemo, da ste nam s svojimi sredstvi 
pomagali in nam je tako skupaj z vašo pomočjo uspelo 
uresničiti sanje našega pevskega zbora - izdati našo drugo 
Zgoščenko z. naslovom Petindvajset pesmi za petindvajset let. 
Izid zgoščenke pa je bil za 16-članski zbor preveliko finančno 
breme, zato nam je bila vaša pomoč še kako dobrodošla. S 
svojim posluhom priskočiti na pomoč ste dokazali, da ste 
tudi vi ljubitelji lepega petja in da lepa pesem, v sicer hitrem 
tempu današnjega življenja, še ni in še ne bo tako kmalu 
pozabljena. 
Z izidom zgoščenke so pozabljene vse naše, nikoli preštete 
ure vaj, pozabljeno je vse odrekanje in trdo delo, ki je bilo 
potrebno, da je pred nami rezultat našega skupnega dela, 
ki nas bo spominjal na dni, ko nas je družilo prijateljstvo in 
ljubezen do petja. 
V imenu zbora se zahvaljujem vsem in vsakemu posebej, ki 
ste nam na kakršenkoli način pomagali, da nam je uspelo 
uresničiti zastavljeni cilj in je tako, tudi skupaj z vami, naš 
namen dosežen in naš trud pozabljen. 

Ivica Zorko-Zupančič, predsednica zbora 

Ženska vokalna skupina ODA obvešča, da so CD-plošče 
in kasete ob njihovem 25-letnem jubileju na voljo v trgo
vinah: NITKA, M-MARKET, kavarni DETELCA in na 
bencinskem servisu v Moravčah. 
Obogatite si svoj glasbeni svet z zgoščenko ali kaseto, kije 
tudi primerno darilo za vaše prijatelje in znance. 

Za popestritev slavnostnega večera so v goste povabili oktet 
Povodni mož, ki je predstavil del svojega repertoarja. Zapeli 
so tudi skupaj s slavljenkami in nam naredili prečudovit večer. 
Ob instrumentalni spremljavi klaviaturista Gregorja Ftičarja, 
bas kitarista Gašperja Kokalja in bobnarja Dragana Jukiča 
smo malo težje obsedeli mirno na sedežih, saj smo se v mislih z. 
lahkoto preselili v plesno dvorano. Umetniški vodja Milan Kokalj 
je k omenjeni zasedbi povabil še člane otroškega cerkvenega 
zbora Zvonček. O profesionalnosti izvajanja in organizacijskih 
sposobnostih vodje res ni bilo dvomiti. 
V Odi so se odločili, da v letu praznovanja izdajo svojo drugo 
zgoščenko. Na njej so vse skladbe, ki jih je zbor zapel na slav
nostni večer. Na to nas je opozorila predsednica zbora Ivica 
Zorko-Zupančič, ki nam je predstavila delovanje skupine in se 
zahvalila vodji in vsem ostalim, ki so pomagali pri organizaciji 
in izvedbi koncerta. Za presenečenje nastopajočim so poskrbeli 
njihovi svojci, ki so s torto in ognjemetom pokazali spoštovanje 
do vloženega truda. 
Ob koncu so sledile številne čestitke in zahvale predstavnikov 
domačih kulturnih društev in Pavla Pevca. S posebnim po
udarkom na požrtvovalnosti tistih, ki doma poprimejo z.a delo 
v času vaj in nastopov, se je županja Ljudmila Novak zahvalila 
slavljencem, ki znajo s pesmijo povezali duhovni in realni svet. 
Dve uri sla minili kot bi mignil. Odšli smo z. nasmehom in pri
jetnim občutkom v srcih. Bil je nepozaben večer. 

DARINKA GRUM 

//////////////^^^^ 

Ritmično duhovno glasbo dekliškega 
zbora Proteja 
Kdor poje, dvakrat moli, se zavedamo mlade pevke zbora Pro
teja. Zato smo se odločile, da v mesecu maju s svojimi glasovi 
in mladostno razposajenostjo osrečimo še koga. 
V nedeljo, 23.maja, smo v cerkvi sv. Valentina na Limbarski 
gori po sv.maši pripravile koncert ritmične duhovne glasbe 
pod vodstvom Elizabete in Tomaža Pirnata. 
Pesmi smo skrbno izbrale, saj smo želele, da bi izražale naše 
veselje in ljubezen do življenja. 
In ob ponovitvi pesmi, mislimo, da nam je to uspelo. 

K.N. 



Osemdesetletnica ustanovitve godbe v Moravčah 3. 

Prve posvete o ponovni oživitvi delovanja pihalne godbe so v 
septembru 1974 opravili Miro Capuder, Ivo Kumer, Ivo Pestotnik 
in Janez Urbanija. 17. oktobra 1974 se je seje odbora Pihalne 
godbe Moravče in nauka o glasbi udeležilo 25 bodočih godbe
nikov. V začetku je pri godbi primanjkovalo kvalitetnih instru
mentov. Godba je na vse strani odposlala prošnje za donacijo 
izrabljenih in zastarelih instrumentov, vendar je bilo ugodno 
rešenih prošenj le malo. Pri ponovnem oživljanju delovanja 
godbe, predvsem pri nabavi ustreznih instrumentov in oblek 
je zelo veliko pomagala KS Moravče in takratni predsednik 
Ivan Korošec in občinski ZKO bivše občine Domžale. S svojimi 
donatorskimi sredstvi so pomagala podjetja, ki so v tem času 
delovala v Moravčah in sicer Rašica ter podjetje Termit, ki je 
vse do danes ostal največji donator. 
Vaje smo v začetku imeli v gasilnem domu in Osnovni šoli Jurija 
Vege iz. Moravč. Šele v začetku 80 let prejšnjega stoletja, sije 
godba uredila prve bolj spodobne vadbene prostore v zaodrju 
Kulturnega doma v Moravčah, kjer smo delovali vse do leta 
1998, ko smo z. lastnimi sredstvi in s pomočjo Občine Moravče 
zgradili prizidek z. modernimi prostori z.a vajo in delovanje. 
Prvič je Pihalna godba igrala 1. maja 1975 na prvomajski 
budnici, kije od takrat postala tradicionalna. Drugi nastop je 

Spomladi v Pečan »Štirje letni časi« 
Gledališka skupina Kulturnega in športnega društva Peče je 
v soboto, 17. aprila 2004, v Pečah uprizorila igro sodobnega 
slovenskega avtorja Vinka Moderndorferja z. naslovom »Štirje 
letni časi«. 

Vsebina je zanimiva, postavljena v današnji čas in na prvi pogled 
lahkotna. Vendar pa načenja pereče probleme zdajšnje dobe: 
povzpetništvo, pridobitništvo na račun političnega položaja, 
podkupovanje, špekuliranje na drugi strani pa čustveno 
in duhovno revščino ter osamljenost. Številni zapleti, nastali 
predvsem zaradi generacijskih in karakternih razlik junakov 
(nekateri si želijo denar, drugi položaj, preprosto vsakdanjost 
ali pa ženina...), so številnim gledalcev prinašali obilico zabave 
vse do konca. Od igralcev je to zahtevalo veliko znanja, izrazne 
spretnosti in iznajdljivosti, kar pa jim je odlično uspelo, ob obi
lici izkušenj iz prejšnjih predstav. Omeniti velja dokaj preprosto 
sceno, ki pa so jo dopolnjevali različni rekviziti, s katerimi je bil 
dosežen prav neverjeten učinek. S to igro so se tako še dodatno 
potrdili ž.e uveljavljeni amaterski igralci Karla, Boris, Nuška, 
Boštjan, Silvo, Klemen, Gašper, Milan in njihovi sodelavci. Po 
uprizoritvi v Pečah so igro odigrali tudi na odru Kulturnega 
doma v Moravčah v okviru abonmaja. 
Igra je bila res vredna ogleda in bi bila lahko v ponos vsakemu 
amaterskemu gledališču. Le tako naprej! 

JELKA LALIČJoto: Darko Brvar 

bil ž.e 15. junija istega leta ob praznovanju 75-lelnice Gasilskega 
društva Moravče. Godbeniki so v začetku vadili predvsem korač
nice, ki so bile najbolj uporabne z.a razne priložnostne nastope. 
Seveda pa so kaj kmalu prišle na vrsto težje koncertne skladbe. 
Največ smo igrali skladbe skladatelja Gvida Učakarja. 
Od leta 1998 godbo vodi kapeInik Sašo Vavpetič. Pod njegovim 
vodstvom seje godba lotila težjih koncertnih skladb in koračnic. 
V zadnjih letih seje število članov povečalo na 45. 

gradivo izbral MATJAŽ BIZILI 

»Ujemi me« 2004 v Moravčah 
Združenje slovenskih katoliških skavtinj in skavtov Ljubljanske 
regije, ki pokriva območje Dolenjske, Gorenjske in Notranjske 
se je odločilo, da bo letošnji Ujemi me dan 17.4.2004 v občini 
Moravče, z.a organizacijo prostora in okolice pa so prosili 
moravške skavte. To vlogo smo klan Mcmaček z. veseljem in 
veliko odgovornostjo sprejeli, saj je tako spoznalo in obiskalo 
Moravsko dolino 250 mladih. Druženje veje popotnic in popo
tnikov seje pričelo ob 10. uri dopoldne in nadaljevalo do poznih 
popoldanskih ur. Srečanje je potekalo pod širnim naslovom 
»Sreča«, zapisano z. velikimi črkami, saj smo lahko srečen narod, 
ki ho prvega maja postal član EU. 

V živo s prikazi značilnosti vsake države (ples,glasba,...) smo 
se seznanili z že pristopnimi in vstopnimi državami. Te pred
stavitve je spremljala tudi moravška županja Ljudmila Novak, 
nas pozdravila in nagovorila z. dobrodošlico. 
Sledil je kratek odmor za malico, po njej so sledile športne igre na 
privatnem zemljišču, katerega so prijazno odstopile Prašnikarjeve 
ovce. Športne igre so bile v duhu prijateljstva, spoznanstva in kul
turnih običajev posameznih držav, ki so se predstavile po skupinah 
Z različnimi evropskimi zastavami. Tako smo spoznali v živo tuje 
običaje naših prijateljev po prvem maju. Srečanje smo končali s 
podelitvijo nagrad, spustom zastave in skavtsko himno. Manjkala 
pa ni pohvala organizatorjem ljubljanske regije in moravškim 
skavtom ter klic: »Bodi pripravljen, vedno pripravljen!« 

KRISTINA NOVAK 
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Pozdrav od doma s pesmijo in rožo 
Ijepoje, da se spomnimo starejših ljudi, ki so v domu ostarelih. 
Tudi skavti srno se odločili, da jih obiščemo. 

I ¡7'-' * 
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V soboto, 27.3.04, smo se odpeljali z avtobusom v Domžale. 
Pohiteli smo do župnijske cerkve v Domžalah, kjer smo zmotili 
uvodno molitev ter povedali svoje misli o starejših ljudeh. Zaj-
trkovali smo in izbirali pesmi, kijih bomo prepevali starejšim. 
Da se ne bi odpravili praznih rok, smo kupili rože, da jih malce 
razveselimo. V domu nas je pričakal Vinko Us in nas pospremil. 
Zapeli smo naše skavtske in druge pesmi, moravškim materam 
pa smo čestitali ob materinskem prazniku in jim podarili rožico. 
Kar nekaj časa smo jim delali veselje, jim prepevali, in se z. njimi 
smejali. Odšli smo. Ustavili smo se na postaji radia Hit in dobili 
glasbeno željo. Preostali čas pa smo se igrali skavtske igre ter 
se počasi odpravili k avtobusni postaji. Tega dne se bomo radi 
spominjali mi in tudi starejši ljudje, ki smo jih obiskal. 

REBEKA LAVRIČ 

KNJIŽNICA DOMŽALE - E N O T A KNJIŽNICA 
MORAVČE 

Pravljične urice v Moravčah 
Pravljica otroka spremlja skozi različna razvojna obdobja in 
kar težko si predstavljamo otroštvo brez. pravljic in obratno, 
pravljice brez otroštva. Otroci s pomočjo pravljic prestopijo v 
svet nemogočega, čudežnega, v svet, kjer je vse polno skrivnosti, 
barv, neverjetnih prigod, čarobne privlačnosti in nevsakdanjih 
junakov, s katerimi se lahko poistovetijo. 

V Moravčah se predšolski otroci s pravljico in pravljičnim sve
tom srečujejo tudi pri pravljičnih uricah z Uršo Lavrič. Letos 
(september 2003 /junij 2004) so se tako jeseni najprej srečali 
s pravljico Mala miška in rdeče jabolko. Kasneje so spoznali 
veverico iz. pravljice Veveričina skrivna shramba in izdelali velik 
Želod iz želodovih kapic. Spet drugič so izdelovali svečke iz 
tulcev za toaletni papir, lutke na slamicah, voščilnice in slikali 
z. vodenkami. V decembru so si otroci ogledali predstavo "Ojoj, 
boli!". Ob Božiču so poslušali pravljico vesel Božič mišek Ma
tiček. Obiskal jih je tudi Božiček in jim prinesel drobna darila. 
Ko je sneg skopnel, so s priljubljenim Erančkom telovadili in 
barvali barvanke. Zadnja pravljica jih je popeljala v svet male 
gosenice, ki se je želela naučiti leteti, da bi lažje prišla do hra
ne. Po poslušanju pravljice so otroci izdelali lepljenko polža, 
prijatelja gosenice. 
Pred počitnicami je otroke v Kulturnem domu (24. maja 2004) 
obiskal še Sten Viler in jim predstavil pravljico o Gusarju Bertu. 
Beri je otrokom pripovedoval o radostih gusarskega življenja, 
strašnih morskih pošastih in hobnečih viharjih ter jih spravil v 
smeh, ko je priznal, da sploh ne zna plavati. 
Tudi pravljični junaki imajo kdaj počitnice. Poleti bodo verjetno 
z gusarjem Bertom odšli na morje med otoke iskat skriti zaklad. 
Vendar se gotovo vrnejo naslednji september in vas vabijo, dragi 
otroci, da se jim pridružite. 

KATARINA PETERC 

Rokodelci v Trzinu 
Na povabilo Turističnega društva Trzin so rokodelci 8. 
maja 2004 predstavili svoje izdelke na Florjanovem sejmu 
v Trzinu in s tem popestrili praznik občine Trzin. 

BRANKA BIZJAN 



Rokodelski kotiček 

I z o b r a ž e v a n j e 
Društvo rokodelcev Moravske doline v svojem programu skrbi 
tudi za izobraževanje svojih članov in članov društev, s katerimi 
sodeluje. Tako je bila 23. aprila 2004 organizirana delavnica na 
temo »javno nastopanje«. Delavnico je vodila Metka Šišernik-
Volčič, izkušena radijska in televizijska voditeljica in novinarka. 
Veliko je bilo praktičnih vaj: hoja, drža telesa, dihalne vaje, 
vaje glasu, ozvočitve glasu, jezikovne in govorne vaje. Vse te 
vaje so sodelujočim vlile samozavest, ko so ob koncu delavnice 
Z nastopom pokazali, česa so se naučili. 

Arboretum 2004 
Miniature rokodelcev Lojzeta Kokalja - delo na polju v Moravski 
dolini in Srečka Vidergarja - Kiževa žaga in stope so dopol
njevale predstavitveni prostor občin Podjetne regije, v katero 
spada tudi občina Moravče. 

BRANKA BIZJAN 

Izlet na Vipavska 
Moravski upokojenci so 24. aprila odšli na izlet, kjer so si ogle
dali kulturne in zgodovinske posebnosti, se nauž.ili lepot, druže
nja in si nabrali zdravilnega gloga. Z zanimanjem so si ogledali 
Vipavski Križ,, mestece iz 13.stoletja, kije mestne pravice prido
bil v 16. stoletju, dve stoletji kasneje je na vrhuncu gospodarske 
moči, danes pa je le. še bleda slika takratnega življenja. Borut 

Koločni je o mestu, ki je danes predvsem turistično zanimivo, 
napisal knjigo z. naslovom Križ. je hu enkrat mejstu. Ogledali 
so si še izvir reke Vipave z. okolico, kije ž.e od nekdaj s prijazno 
gostilno Pod skalo in mogočnimi drevesi vabila emenentne goste. 
Izlet so zaključili s poznim kosilom na turistični kmetiji Lozelj. 
Izlet je bil lepši tudi zaradi bratov Logaj z. Limbarske Gore, ki 
sla upokojence zabavala z. igranjem na harmoniko in kitaro. 
Vodički Sonji Sever in šoferju Cirilu Gerčarju so bili hvaležni, 
saj so nekateri prvič obiskali Vipavsko dolino, prav vsi pa so 
preživeli nepozaben dan. 

po zapisu Jožeta Novaka 

Ha Brionih s PD Blagovica 
27. aprila, na dan upora proti okupatorju je planinsko društvo 
Blagovica organiziralo izlet na Brione in v Pulo. Za ta praznik 
vsako leto pripravijo izlet. Lani smo bili na Plitvičkih jezerih. 
Zjutraj smo se odpeljali z. avtobusom do Fazane, od tam pa z. 
ladjo do Brionov. Ta prekrasni Narodni park sestavlja 14 otokov, 
med njimi je največji Veliki Brion. Vsa površina meri 736 ha. Po 
otoku smo se vozili s turističnim vlakom in opazovali naravno 
lepoto: najstarejšo oljko iz. 4. stoletja, drevored iz. leta 1905, Sa
faripark, kulturni zaklad otoka iz. starorimskih časov. V muzeju 
smo si ogledali naravoslovno zbirko vseh vrst živali in kamnin. 
V isti zgradbi je tudi zelo obsežna zbirka slik: Tito na Brionih. 
Sledil je ogled cerkvice iz 15. stoletja z. bogato zbirko kopij fresk 
in v glagolici napisani spomenik ter arheološki muzej. 

V Puli smo si ogledali Areno in se seznanili z njeno zgodovino. 
Pohvala velja vodstvu PD Blagovica za uspešno organizacijo 
in vsem planincem. 

ANTE PA J K, joto Marko O šolnik 



Občili zbor OZB 
Občinska združenje borcev in udeležencev NOB Moravče je 
imelo v nedeljo, 16. maja, redni letni občni zbor. Izvolili smo 
delavno predsedstvo. Za delovno predsedstvo je bil izvoljen 
Vladimir Ocepek. Sejo je začel Jože Kveder. Pozdravil je navzoče 
in sprejeli smo dnevni red. Kot gostje so bili povabljeni županja 
občine Moravče Ljudmila Novak, predsednik 1)U Franc Novak, 
predstavnik ZLSD Martin Rebolj in drugi. Sledilo je poročilo 
predsednika društva ZZB Vladimir ja Ocepka. V svojem govoru 
je opisal pot in pomen narodnoosvobodilne borbe. Teh dogodkov 
smo se spomnili tudi v Moravski dolini s srečanjem v H rastni-

Turnir v malem nogometu ¥ Pečah 
V nedeljo, 9.5.2004 je bil v Pečah turnir v malem nogometu. 
Priredilo ga je Kulturno in športno društvo Peče in se ga je 
udeležilo kar 12 ekip. Poleg domače ekipe se tekmovale še ekipe: 
Boca Junior, California CRbar, Selo, Gradišče, Jeklena dolina, 
Ole leam, Pire Zagorje, Optimisti, Biki, ŠD Krašnja in Junior 
Lukovica. Turnir seje pričel oh 11. uri in je trajal vse do 19.30. 
Ekipe so tekmovale v skupinah A, B, C in D. V vsaki skupni so 
bile po 3 ekipe, v četrtfinale se je uvrstila najboljša od njih. 
Tako so bile v četrtfinale uvrščene California CR bar, Ole team, 
Jeklena dolina in ekipa iz. Peč. Za uvrstitev najboljših se bile 
odločilne sedemmelrovke, ki so odločale v polfinalu in v finalu. 
Tako je na četrtem mestu pristala ekipa iz Peč, na tretjem Ole 
team, drugi se bili tekmovalci ekipe California CR bar in naj
boljše - prvo mesto so si priigrali tekmovalci Jeklene doline. 
Turnirje potekat dokaj gladko. Zagodlo gaje le vreme, kije po
streglo s soncem in vročino pa tudi z. dežjem in mrazom. Najbolj 
vztrajni ekipi, ki sla se z. dežjem in blatom spopadali na igrišču, 
sta kljub temu uspešno odigrali tekmo, številni navijači smo ju 
opazovali izpod strehe bližnjega kozolca in še nedokončanega 
objekta ob igrišču. Navijanje je bilo športno, čeprav je razumlji
vo, daje imela največ navijačev domača ekipa. 
Ob koncu turnirja smo bili zadovoljni vsi, tako tekmovalci kot 
tudi navijači, ki smo na športni ploščadi v Pečah preživeli pri
jeten dan. 

AJDA LALIČ 

ku, v aprilu smo se poklonili žrtvam upora proti okupatorju in 
pripravili kulturno svečanost. Zahvalil se je županji in vsem, 
ki so v preteklem letu pomagali pri realizaciji proslav. Tudi v 
letošnjem letu bomo obiskovali spominsko obeležje in počastili 
spomin na padle. Finančno poročilo je podal Milan Brodar. 
Poudaril je, da je delo finančnega poslovanje zahtevno, kar 
lahko potrdi nadzorni odbor. Seznanil je z izdatki za obnovo 
spomenika in spominskih obeležij. Poročilo nadzornega odbora 
je podal Vinko Strle. Pohvalil je delo Milana Brodar ja. Sledili 
so pozdravni govori. Županja občine Moravče je zaželela zboru 
čim več lepih trenutkov in uspeha pri delu. »Naš pogled naj bo 
uprt v prihodnost! Pol v EU bo tudi za nas prinesla marsikaj 
dobrega.« Navzoče je pozdravil Martin Rebolj iz. ZLSD. Poročal 
je o stroških za proslavo ob dnevu upora proti okupatorju. Izrazil 
je željo za sodelovanje z veterani vojne za Slovenijo. Najti bo 
treba skupni jezik s pogovori, oni so pripravljeni. Pozdravili so 
še predstavniki: OZB Lukovica, predsednik DU Moravče Franc 
Novak. Za program aktivnosti v letu 2004 smo bili enotnega 
mnenja: obiskovali in skrbeli bomo za vsa spominska obeležja. 
Nekatera so potrebna obnove, vendar je premalo sredstev. Pri 
spominskih svečanostih je premalo obiska. Ponosni smo na 
narodnoosvobodilni boj in zgodovino slovenskega naroda. Pred
sednik OZB je podelil štirim novim članom članske izkaznice 
in jim zaželel veliko uspeha pri delu v Zvezi združenj borcev in 
udeležencev NOB Moravče. 

ANTE PAJK, OZB, foto Jože Novak 
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UTRINKI S ŠOLSKIH HODNIKOV 
V četrtek, 15. aprila, je na Brdu pri Lukovici potekala Območna 
revija mladinskih pevskih zborov, kjer je sodeloval tudi Mladin
ski pevski zbor OŠ Moravče pod vodstvom Mojce Malovrh. 
Naslednji dan, 16. aprila, so se Območne revije otroških pevskih 
zborov v Mengšu udeležili tudi mlajši moravški pevci. 
Obakrat je lepi pesmi prisluhnilo veliko obiskovalcev. 

Ob svetovnem dnevu knjige, 
23. aprila, so učenci dram
skega krožka pod vodstvom 
Mije Zibelnik pripravili pred
stavo z. naslovom O levčku, ki 
ni hotel v šolo. Predstave so 
si ogledali učenci razredne 
stopnje, medtem ko so učenci 
predmetne stopnje v Kultur
nem domu proslavili vstop 
Slovenije v Evropsko unijo 
ter praznik dan upora proti 
okupatorju. 
V kulturnem domu so se 7. 
maja zbrali vsi pridni bralci, 
ki so tudi letos usvojili bral
no značko. Učenci razredne 
stopnje so bili nagrajeni z. lut
kovno predstavo z naslovom 
Slon balon, ki jo je pripravila 
Lutkovna skupina Lilu. 



Učence predmetne stopnje pa je 
obiskal znani pesnik in igralec 
Andrej Rozman Roza, ki je na 
zabaven in zanimiv način inter
pretiral svoje pesmi. 

Tiste osmošolce, ki so bili pa 
zares pridni in so vse do osme
ga razreda pridno tekmovali v 
bralni znački, pa čaka še na
gradni izlet. Na izlet bo odšlo 
25 učencev, prejemnikov zlatih 
bralnih značk. Bravo! 

Madagaskar ¥ sliki in pasmi 
Na Uradu za mladino že vrsto let poteka projekt »Vsi drugačni-
vsi enakopravni«, katerega namen je spodbujanje k strpnosti, 
spoštovanju človekovih pravic in življenju brez. predsodkov. 
Mladino k temu spodbujajo v obliki seminarjev, delavnic in 
preko različnih publikacij. Eden izmed projektov, ki ga izvajajo 
v tem okviru, je tudi Madagaskar v sliki in pesmi, ki poteka po 
šolah sirom Slovenije. Vsako leto Urad za mladino izbere 50 
šol, kjer izvedejo omenjeni projekt. Tako je bila letos izbrana 
tudi naša šola. 
Izvajalec g. Joseph Rakotorahalahy je projekt Madagaskar v 
sliki in besedi predstavil 13. maja v Kulturnem domu v Moravčah 
učencem sedmih in osmih razredov. 
G. Joseph Rakotorahalahy, ki že 27 let živi v Sloveniji, je preko 
krajših zanimivih zgodbic, pogovora in petja predstavil zgodo
vino Madagaskarja, jezik (nagovor v malgaškem jeziku), zna
čilna oblačila, geografske posebnosti otoka, značilnosti flore in 
favne, socialno življenje, značilne instrumente z. Madagaskarja 
in tradicionalne pesmi. 
Pri tem so sodelovali tudi učenci sami, saj je izvajalec iz. občin
stva povabil prostovoljce, ki so se mu pridružili pri glasbenem 
ustvarjanju, petju in igranju. 
Dvourno druženje je kar prehitro minilo. Tako učenci kot učitelji 
so bili navdušeni nad zanimivostmi Madagaskarja ter nad novim 
pristopom spoznavanja novih kultur. 
Zagotovo je projekt spodbudil k razmišljanju o razumevanju in 
sprejemanju drugačnosti sebe in drugih, planetarni povezanosti, 
soodgovornosti in solidarnosti, kar je tudi namen projekta. Če 
pa bo si poslušalci zapomnili pet osnovnih sporočil, da mora 
biti človek iskren, odgovoren, brez. predsodkov, radoveden in 
hvaležen, bi zagotovo marsikaj izprijenega in ponarejenega v 
naši družbi izpuhtelo v pozabo. 

Ex tem pore 
V četrtek, 21. maja, je na šoli ž.e osmič potekal Ex tempore pod 
vodstvom Inge Ivartnik. Arhitekturo Moravč so ob usmerjanju 
mentorjev upodabljali učenci šol domžalske regije. Mladi 
ustvarjalci so Moravče upodabljali v različnih tehnikah. Kot 
kaže, so za likovno ustvarjanje pri nas našli vrsto zanimivih 
motivov. Vsa dela bodo razstavljena na dan koncerta otroškega 
in mladinskega zbora, 17. junija, na gradu Tuštanj. 

Nekaj misli gostov letošnjega Ex tempore: 
Vanja Repič, mentorica, OŠ venclja Perka Domžale 
»Vsako let smo povabljeni na Ex tempore in se tudi odzovemo. 
Fino se mi zdi, da se vrstniki okoliških šol srečujejo in tudi kaj 
naučijo. Tako vidimo, kako drugje slikajo. 
Vedno najdemo kakšen nov motiv. Letos smo se odločili za fre

ske. Naša šola stoji sredi Domžal, zato nismo vajeni miru. Pri 
vas se mi zdi lepo, da se lahko sredi Moravč usedeš v naravo 
in ustvarjaš«. 
Jani in Domen, učenca OŠ Venclja Perka Domžale 
»Slikava cerkev. Za ta motiv sva se odločila, ker sva mislila, 
da je najlažje, a je najtežje. Freska, na cerkvi je zanimiva, a 
zahtevna. Letos sva prvič tukaj.« 
Erika Škrjanec, učenka OŠ Preserje pri Radomljah 
»Slikam župnišče, ker mi je barvno všeč. Veliko je zelene barve. 
Letos sem prvič tukaj. Tu sem našla več motivov, čeprav se na
vadno ne odločam za arhitekturo, ampak bolj za pokrajino, nara
vo. Dodala bi še to, da so nas organizatorji prijazno sprejeli.« 

TEKMUJEMO 
Spomladanski kros 
Na nogometnem 
igrišču na Viru 
pri Domžalah je 
bilo 22. aprila 
spet živahno. 
Učenci 10 šol 
domžalske regi
je so se zbrali na 
spomladanskem 
krosu. OŠ Mo
ravče je ekipno 
dosegla 3. mesto. 
Med posamezni
ki je Kaja Urankar iz. vrtca Moravče usvojila srebrno medaljo, 
Marjan Grilj iz 3. razreda zlato medaljo, Živa Košak iz. 5. razreda 
zlato medaljo, Pavla Lavrinc iz 5. razreda bronasto medaljo 
in Primož. Šinkovec iz. 7. razreda develletke je usvojil srebrno 
medaljo. Vsem odličnim tekačem iskreno čestitamo! 

Tekmovanje dečkov v odbojki 

Učenci so v tem šolskem letu tekmovali v odbojki. Mlajši dečki 
so na regijskem in področnem tekmovanju priigrali 1. mesto. 
Starejši dečki so na regijskem tekmovanju usvojili 1. mesto, na 
področnem 2. mesto in se na državnem tekmovanju uvrstili do 
četrtfinala. Mladim odhojkarjem in njihovemu mentorju Urošu 
Karažija za lepo uvrstitev čestitamo! 

Še tekmujemo! 
Učenci že vrsto let tekmujejo v znanju iz Vesele šole. Letos 
je 23 učencev naše šole usvojilo naslov državni prvak. Pri 
pripravah na tekmovanja sta jih vodili mentorici Maja Vilar 
in. Vanda Urbanija. Podelitev priznanj je 30. maja potekala v 
Cankarjevem domu. 



Katarina Capuder je na tekmovanju iz. slovenščine prejela 
srebrno Cankarjevo priznanje. 
Državno tekmovanje iz zgodovine je prineslo nove uspehe. Zlati 
priznanji sta prejela Ana Smolnikar in Dominik Štefan, slebrna 
pa Katarina Capuder, Marjan Kos in Rok Urbanija. 
Učenci so sodelovali v projektu »Kako?«. Tema projekta je bila 
Zabava brez alkohola. Učenci so sodelovali z. likovnimi in lite
rarnimi prispevki. Z likovnimi prispevki je sodelovalo 32 otrok 
pod vodstvom Inge lvartnik. Usvojili so 1. mesto. Na literarnem 
področju je 30 sodelujočih učencev vodila Božena Groholjšek. 
Učenci so prejeli priznanja in nagrade. Podelitev priznanj in 
nagrad bo 16. junija na Ljubljanskem gradu. 
Maja seje osem učencev pod vodstvom Valentine Krulc udele-

Mlad/z lastno glavo 
Člani turističnega krožka smo se prijavili na tekmovanje Turizmu 
pomaga lastna glava (TPLG). Tema letošnjega leta je bila Mladi 
za mlade. Odločili smo se, da bomo predstavili našo zamisel o 
mladinskem centru, ki bi ga zgradili v stavbi stare Rašice. Mladi v 
Moravčah namreč ugotavljamo, da nimamo primernih prostorov, 
niti priložnosti za druženje, neizkoriščena stavba Rašice pa bi bila 
kol nalašč, da se preuredi v mladinske delavnice. Izdelali smo 
maketo in napisali raziskovalno nalogo. Po nalogi pa je prišel 
težji del. Morali smo uprizoriti igro, ki bi predstavljala našo na
logo. Napisala nam jo je učiteljica Bernarda Mul. Besedilo smo 
repali in vsak izmed nas, sedmih nastopajočih, je uprizoril drugo 
dejavnost, ki hi jo lahko izvajali v mladinskem centru. 

Regijsko tekmovanje seje odvijalo v petek, 19. marca, v Lukovici. 
Postavili smo stojnico, na katero smo položili maketo in obesili pla
kat. Na plakatu smo predstavili slikovno in besedno tovarno Rašica 
v preteklosti, danes in jutri. Stojnice je ocenila strokovna komisija 
in ostala nam je samo še igra, ki smo jo izvedli brez težav. Prišel je 
čas razglasitve rezultatov. Prejeli smo srebrno priznanje. 
Naša mentorica Vanda Urbanija nam je predlagala, da bi se 

udeležili še državnega tekmovanja TPLG. Na njem bi predstavili 
našo stojnico. Maketo smo ponovno prebarvali, po receptu smo 
pripravili slastne Vegove kroglice. 
Državno tekmovanje se je odvijalo v Celju, v petek, 16. aprila. 
Tokrat smo se ga udeležila tri dekleta (Rózala Novak, Tina Bricelj 
in Rebeka Lavrič) in naša mentorica. Postavile smo našo ' 'malce 
preurejeno'' stojnico in slastne Vegove kroglice. Predstavile smo 
tudi brošuro, Rašica - center mladih. Stojnico smo strokovno pred
stavile komisiji in se nato odpravile na ogled iger drugih šol. Ko 
je komisija opravila svoje delo, smo komaj čakali na rezultate. 
Naša stojnica je (ponovno) osvojila srebrno priznanje. 
Želimo si, da hi se naši načrti o Centru mladih uresničili. 

TINA BRICELJ, turistični krožek 

žilo regijskega tekmovanja mladih tehnikov na OŠ v Mojstrani. 
Blaž. Logaj je v »Konstruiranju z elektronsko zbirko« dosegel 
odlično I. mesto, Tilen Novak pa 3. mesto. Prvo mesto so dosegle 
tudi učenke Špela Bratun, Katja Cerar in Tina Žnidar, ki so z 
nalogo o kolarstvu na Moravškem tekmovale v panogi »Tradi
cionalne tehnologije«. Učenci, ki so dosegli I. mesta, se bodo 
udeležili državnega tekmovanja. Lepe uvrstitve so dosegli tudi 
Luka lvartnik, Grega Kočar in Aljaž Juvančič. Čestitamo! 

BETKA GORJUP 

Junij je mesec, ko se mnogo dejavnosti dogaja izven šolskih 
prostorov, zato je prav, spoštovani starši, da se z otrokom 
še posebej pogovorite o odgovornosti za lastno varnost in 
varnost drugih. 

Prihod kometa 
V začetku maja naj bi se po napovedih astronomov Zemlji po ne
kaj letih znova približal komet, ki bo viden tudi na proste oči. 
Taki dogodki niso pogosti, zato vedno prinesejo nekaj vznemir
jenja in pričakovanja, kako bo komet viden na nebu. 
V preteklih stoletjih so nekateri svetli kometi postregli s čudo
vito predstavo in burili duhove med ljudmi, ker si takrat še niso 
znali razlagati izvora kometov. 

Na opazovanje kometa smo se pripravili tudi »astronomi« na 
OŠ Moravče. V torek, JI. maja, seje obetalo zvečer lepo vreme. 
Treba je bilo izkoristiti ta večer, ker sicer je letošnji maj bolj 
muhast. Zvečer ob pol desetih smo se zbrali pred šolo. Pogledat 
je prišlo tudi nekaj staršev. Komet z. imenom C 2001 Q4 (Neat) 
je ta večer potoval po ozvezdju Malega psa v bližini zvezde Pro-
kinjon. Natančno smo vedeli njegovo lego, vendar ga na proste 
oči ni bilo videti. Po nekaj minutnem napenjanju seje nekaterim 
z ostrimi očmi (za)zdelo, da ga vidijo. Nebo smo potem raje pre
brskali z. daljnogledi. Res je bil tam. V daljnogledih prav dobro 
viden. Prav tam, kjer so pokazali predhodni izračuni. Vanj smo 
usmerili še teleskop. Sedaj so ga lahko opazili vsi. Zelo širok 
in kratek rep je bil obrnjen stran od Sonca. Tako kot mora biti. 
Komet je vsak pogledal po dvakrat, ali celo trikrat, potem so se 
pred njega na žalost začeli voziti oblaki. Vprašanje je, kdaj bomo 
lahko spel videli naslednjega. Prihodi kometov so večinoma ne
predvidljivi. Komet, ki smo ga pravkar gledali, je bil odkrit pred 
tremi leti. Ves ta čas, se je Zemlji približeval in večal... 
Predstave je bilo za ta večer konec. Ni bila tako veličastna, kot 
so nekateri morda pričakovali. Sicer pa tudi napovedi v strokov
nem časopisju niso obetale velike svetlosti. Bo pa vseeno ostal 
v našem spominu, tako komet kot prijeten večer. 
Komet je v prihodnjih tednih na nebu še svetil, vendar vsak dan 
manj, ker seje počasi spet oddaljeval od Zemlje in Sonca. 

MARKO OSOLN1K 



Utrinki iz podaljšanega bivanja ir Kolesarjenje po krajih upravne enote 
Učenci 1. r. devetletke se v času podaljšanega bivanja vsak torek in 
četrtek urijo v dramskih veščinah. Tako so letos staršem, sošolcem 
in prijateljem iz vrtca pripravili le tri predstave, do konca šol. leta 
pa pripravljajo še dve. Menila sem, da so učenci le dovolj samo
zavestni in sem jih prijavila na 5. srečanje otroških gledaliških in 
lutkovnih skupin »Najdihojca«, ki je potekalo v četrtek, 15. aprila, v 
Levstikovem domu v Velikih Laščah. Učenci so nestrpno pričakovali 
dan, ko so nastopili na čisto pravem odru prav nič znani publiki. 

Predstavili so se z dramatizacijo »Izgubljena snežinka«. Rili smo 
najštevilčnejša skupina, saj je nastopalo vseh 25 učencev, kar ni v 
navadi pri dramskih skupinah. No, malo telav z. orientacijo na tako 
velikem odru s tolikimi zavesami so res imeli, a so nalogo odlično 
opravili, tako kot to znajo le šestletniki. Bili so hkrati tudi najmlajši 
udeleženci, treme ni bilo, besedilo je ostalo v spominu, še največ 
telav so nekaterim povzročali kostumi. Na koncu predstave so lahko 
kar na robu odra sproščeno pokramljali z. animatorkama in jima 
Z veseljem še enkrat zarepali pesem ob koncu dramatizacije; tisto 
».. .zima je fantastična, zima je romantična, mama se jezi, ker naše 
dolge hlače, kar naprej suši... itd.« Po odigrani njihovi predstavi so 
si v Levstikovem domu brezplačno ogledali še predstavi »Dobri 
snelak« in «Pesjaner in muca« v izvedbi dramskih krolkov iz. OŠ 
Bičevje in Sodralica. Pokrovitelj festivala je bila Občina Velike 
Lašče. Preživeli so lep, zanimiv dan. Tako učenci kot jaz. smo 
se bogatejši za novo I — 
izkušnjo v spremstvu 
mamice, babice, tete 
in študentke vrnili 
v Moravče. Že na 
avtobusu so spraše
vali: » Kdaj bomo pa 
zdaj spet nastopali?« 
Neugnani so ti »po-
daljšančki«. 
10. maja popoldne 
je bilo v spodnjih 
prostorih devetletke zelo livahno. Od 17.30 ure dalje so v dveh 
učilnicah prvega razreda potekale naravoslovne delavnice »Z 
vsemi čutili«. Učenci, njihovi starši, bratci in sestrice so na 
delavnicah malo bolj kot ponavadi ostrili čut za vid, sluh, tip, 
vonj. Bolj pozorno so opazovali svoje telo. Priznali so, da ne
katerih značilnosti, čeprav se vsak dan pogledajo v ogledalu, 
še niso opazili. Mogoče je bila najtelja naloga skrita v zaprti 
škatli pritrjena na mizi. Kaj je v njej, so lahko ugotavljali le s 
čutili: vid, vonj ali sluh. Uganete, kaj je bilo v njej? Budilka. 
Naloge niso bile prav nič telke, pa vendar zelo zanimive. Tako 
so naslednji dan povedali učenci, ki so se delavnic udelelili, 
vsi pa so si bili enotni, da je bilo »ful dobr«. 
Že v popoldanskem času pa smo skupaj z učenci v učilnici 
gospodinjstva pripravili našo tretjo razstavo izdelkov iz ustvar
jalnih delavnic v letošnjem letu. Izdelke so prisotni učenci lahko 
odnesli domov. 

MARIJA GOTAR 

23. april 2004: Jutranje delevno vreme in slabi obeti niso od
vrnili kolesarjev, ki so se v Športnem parku Domžale zbrali oh 
10. uri. Na daljši progi, kije potekala tudi po naši občini, je bilo 
omogočeno merjenje časa. V pomoč tekmovalcem pri hitri vožnji 
so bile usmerjevalne table in redarji -usmerjevalci. Kljub mokri 
in ponekod slabi cesti ni prišlo do padcev oziroma poškodb. Na 
prostoru za zbiranje vseh udeležencev, prav pri domačiji Županje, 
so se udeleženci kolesarjenja po daljši progi okrepčali. Najhi
trejši so prejeli simbolične nagrade. Manjkala ni niti harmonika, 
pozdravni govor Županje, ter intervjuji s kolesarji. 

Po druženju so se kolesarji v zaprti vožnji odpeljali do Športnega 
parka Domžale. 

F. K. 

A potem sipa od Travnarjeve Štefke sin? 
Leta 1961 sem .služil vojaški rok v Jugoslovanski ljudski armadi 
V Beogradu. Skupaj S še enim šoferjem Srhom sva vsak s svojim 
avtobusom peljala oficirje na beograjski) letališče Surčin, kamor 
naj bi ob 9.00 dopoldan priletel finski predsednik. Letala pa od 
nikoder. Ob 11.00 sva se J tovarišem odpravila v vojaško kantino in 
si naročila pasulj. Kmalu je za dovoljenje, če sme prisesti, zaprosil 
vojaški častnik s činom podpolkovnika. Prisedel je. Vprašal naju je, 
od kod sva. Najprej sem mu odgovoril, tla sem Slovenec. Še je bil 
radoveden, zalo sem si mislil, da bo dovolj, če mu povem, da sem 
iz Domžal. Pokazal je veliko zanimanje in začel govoriti slovensko. 
Ponovno je vprašal: »Prav iz. Domžal ste?* 
Malo .sem se začudil, da tako dobro pozna naš konec: »Ne, pravza
prav sem iz Moravč, manjšega kraja blizu Domžal.« 
»Mil, čigav pa? Kako pa se reče pri vas po domače?« je še 
seval. 
»Pri Flegarju na Dobravi,« sem mu povedal. 
On pa navdušeno: »Aha. potem si pa od travnarjeve Štefke srn.« 
In tako je Flegarjev Jože spoznal rojaka (ivida tlčakarja. Ni jima 
bilo dano, da bi se V Beogradu še našla, sla se pa nekajkrat sre
čala v Moravčah, ko seje Gvido upokojil in se vrnil V Ljubljano. 
Dogodek, ki je v daljnem kraju zbližal oba Moravčana, pa ne bo 
utonil v pozabo. 

Po pripovedi Jožeta Ravnikarja in Itemc Učakar 
zapisala Bernarda Mal, 27.5.2004 



M O J A D O L I N A N A D L A N I 

Gvido UCAKAR (1912-1986) 
'Glasba usmerja č l o v e k a v globino njegove d u š e . " (Marij Kogoj) 

Ž I V L J E N J E 
Rojen je bil 6. avgusta 1912 pri Štorenku v Moravčah kot tretji 
otrok (imel je starejši sestri Minko in Viktorijo). Že kot deček 
je sodeloval pri moravški godbi. Leta 1926 je, star štirinajst let, 
odšel v vojaško glasbeno šolo v Vršac in nato v Zagreb na srednjo 
glasbeno šolo. Prijavil seje na razpis dirigentske šole v Beograd 
in bil sprejet kot eden izmed petih sprejetih od 140 prijavljenih 
kandidatov. Končal je dirigentsko šolo in dobil čin podporoč
nika. Po začetku II. svetovne vojne (tedaj je bil kapelnik godbe 
18. polka v Beogradu), je bil ujet in nato sedemnajst mesecev v 
ujetništvu v Osnabrucku. Od tam seje vrnil domov, v Moravče, 
kjer je ostal do konca vojne. Leta 1944 se je poročil s Hemo 
Rogelj (njena družina po očetovi strani izvira z Moravškega). 
Leta 1945 se j ima je rodil sin Borut, leta 1952 pa sin Goran. Po 
drugi vojni je postal dirigent godbe komande mesta Trst. Nato 
je služboval najprej v Pazinu, nato v Mariboru, Portorožu, kjer 
je bil kapelnik godbe Odreda. Okoli leta 1950 seje z druž ino 
preselil v Beograd, kjer je bil zaposlen v generalštabu tedanje 
vojske na Oddelku za vojaške godbe. Leta 1955 je prevzel me
sto kapelnika godbe komande garde in to ostal do upokojitve 
leta 1963. V tem času (med 1955-63) je s tedanjim državnim 
vodstvom tudi potoval po državnih obiskih v tujino. Po njegovi 
upokojitvi seje družina preselila v Ljubljano. Umrl je po težki 
bolezni 7. maja 1986. 

DELO 
Gvido Učakar je deloval kot dirigent in komponist. Za svoje 
dirigentsko delo je dobil veliko priznanj in odlikovanj. Njegova 
žena se iz njegovega pripovedovanja spominja, daje ob obiskih 
tujih držav pogosto priredil himno države, da jo je godba garde 
odigrala ob sprejemu. Združenje pihalnih orkestrov pri Zvezi 
kulturnih organizacij Slovenije, gaje leta 1981 imenovalo za 
svojega častnega člana. Bi l je eden od ustanoviteljev Pihalne 
godbe Bežigrad, sodeloval je tudi z drugimi pihalnimi godbami, 
tako z godbo iz Mengša, Cerknega, Buzeta... Kot član komisij 
je sodeloval na tekmovanjih pihalnih orkestrov Slovenije. Zelo 
aktivno se je vključil tudi pri ponovni ustanovitvi godbe v Mo
ravčah leta 1974. Z a moravške godbenike je napisal nekaj lažjih 
skladb za začetnike in j im bil za mentorja in svetovalca. Z njimi je 
sodeloval vsa leta in j im, ko je bil že hudo bolan, napisal fantazijo 
Moravska dolina. Za Moravsko godbo je napisal tudi skladbo 
Pod Limbarsko goro. 

Poleg dirigentskega dela 
je Učakar deloval tudi kot 
komponist, zložil je okoli 
sto koračnic. Naj nekatere 
naštejemo: ena najstarejših 
Pozdrav Ljubljani, Činkole 
(nastala leta 1939, ko je 
bil na praksi v Ljubljani), 
Korotan, Istra, veliko igra
na Gorenjska, Slovenska 
koračnica, Naša Slovenija, 
Pod Gobavico... Priredil je 
mnogo slovenskih narodnih 
pesmi za pihalne orkestre 

oz. pihalne godbe, tako 
npr. venčke Za S a v c o , 
Slovenski svet. Vesela de
žela. 

N a glasbenem oddelku v 
Narodni in univerzitetni 
knjižnici v Ljubljani imajo 
tudi osebno mapo Gvida 
Učakarja, ki obsega notno 
gradivo nekaterih njegovih 
del in sicer: 
• rokopis osnutka sklad

be Gustava Ipavca O 
mraku - priredba za godbo na pihala (brez letnice nastan
ka), 

• Vesela dežela, venček, Ljubljana; DZS, 1950 (kot del Zbirke 
skladb za pihalni orkester), 

• Zvuci bosanskih šuma, "potpuri", Ljubljana, 1951, 
• Pesma vojnika domovini iz leta 1966. 

Mnogo rokopisnega notnega gradiva hrani tudi glasbenikova 
žena, ki pravi, da seje verjetno mnogo stvari tudi izgubilo ali pa 
se ne ve, kdo hrani originale, saj j ih je, ko so bili napisani, njen 
mož dal iz rok in se ni dosti zmenil za to, da bi mu j ih vrnil i . 

Moravska pihalna godba je leta 2001 prvič priredila Glasbeni 
večer Gvida Učakarja, na katerem je skupaj s Pihalnim orkestrom 
Bežigrad poslušalcem predstavila kar nekaj Učakarjevih skladb. 
Glasbeni večer je bil lani prirejen že tretjič in vedno se ga je 
udeležila tudi gospa Hema Učakar, glasbenikova žena. Njun sin 
Borut se z glasbo ukvarja ljubiteljsko, vrsto let je igral kitaro pri 
ansamblu Vilija Petriča. zdaj pa igra v Parlament dixieland bandu. 
Z glasbo se ukvarja tudi Učakarjev vnuk Blaž. 

UPODOBITEV 
Kiparka Jožica Komadina je za Pihalni orkester Bežigrad izdelala 
doprsni kip Gvida Učakarja. 

Nekatere objave o GVIDU U Č A K A R J U : 
KOKALJ, M.: Polovica izvedenih skladb je bila Učakarjevih. 
V: Novice iz Moravške doline IV (2003), št. 6. Str. 14. 
M AL, B.: Ambient navdušuje nastopajoče in poslušalce. V: 
Novice iz Moravške doline III. (2002), št. 6. Str. 18. 
MAL, B.: Z orkestrsko glasbo v novo sezono. V: Novice iz 
Moravške doline II. (2001), št. 6. Str. 14. 
MAL, B.: 75 let z Godbo Moravče. V: Slamnik 38 (1999), 
št. 7/8. Str. 1 + 13 ilustr. 
PLOHL, L: Oj, ta vojaški boben... V: Stop 9 (1976), št. 13. 
Str. 36. 
STRAŽAR, S.: Gvido Učakar, glasbenik. V: Moravska do
lina. Moravče, 1978. 

MARTA GORJUP, bibliotekarka 

7xi pomoč pri naslajanju članka in za posredovane fotografije se 
zahvaljujemo Hemi Učakarter Miru Capudru in Milanu Moč, ki 
sta Gvida Učakarja tudi osebno poznala in z. njim sodelovala. 

Hema Učakar, foto Bernarda M a l 



Š t u d e n t s k i k lub D o m ž a l e 

KAMNIŠKI EXTREME ŽUR: Že 4. junija 2004 
ob 20. uri za vas pripravljamo Extreme študentski 
žur do jutranjih ur. Vse skupaj se bo dogajalo v 
Extreme baru ob kamniški obvoznici. In kaj lahko 
pričakujete? Ekstremno nizke študentske cene, glasbo 
za katero bo .skrbel duo Prim to, domov te bo popeljal 
naš simpatični kombi, spoznal boš nove sotrpine,... 
Ne gre zamuditi. 

POOL PARTY 2004: Ne boste verjeli, ampak tudi 
letos pripravljamo za vas Pool party. Športne igre 

(košarka, odbojka, vodna dogajanja), odličen anima
cijski program z DJ-ji, cocktaili, vodnim orožjem in 
podobno ter finale večera - veliki koncert... Koga j.e ? 
Najbolje da se pozanimate v Študentskem klubu ali pa 
še malo počakate, da se pojavijo prvi plakati. Pa glej
te, da .si vstopnice zagotovite pravočasno! Verjetno 
vas zanima še datum? Predvidoma 23, junija. 

FILMSKI VEČERI: Filmski večeri, ki se bodo 
zgodili v mesecu juniju, v naslednjem zaporedju pri
našajo: I. junij - Pasji Vojaki, 3. junij - Seabiscuit, 
8. junij - Corellijeva mandolina, 10. junij - Nikjer 
v Afriki, 15. junij - 8 žensk, 17. junij - Mož brez 
preteklosti, 22. junij - Dogville, 29. junij - Pravila 

MALCE KULTURE: Nekaj kulturnega dogajanja 
bo tudi v tem mesecu. V okviru prireditve Študent & 
Muzjka bodo v soboto, 18. junija 2004 ob 20. uri, v 
salonu gradu Zaprice v Kamniku nastopili Brina 
& Stringos, zasedba ki se je v vode ljudske glasbe 
podala na malo drugačen način, čisto po svoje. Če 
vam je všeč Katalena, boste ob Brini uživali. 

In še to. 4. junija ob 19. uri so vsi člani ŠKK in 
ŠKD vabljeni na ogled improvizacijskega gleda
lišča. Predstavo Teatra Narobov si lahko ogledate 
popolnoma brezplačno. Odlični improvizatorji, ki 
uspešno nastopajo doma in v tujini, bodo zagotovo 
navdušili tudi vas. 

MATEJA KEGEL 

P I S M A B R A L C E V 

Pogled z. druge strani 

»Ali bodo v Moravčah še skakali?« spra
šuje v svojem prispevku v zadnji številki 
Novic iz. Moravske doline (LV, št.4, str.26). 
Seveda bodo, saj imamo kar pet ali šest 
skakalnic, le vzdrževati jih je potrebno. 
Nimam nikakršnega namena nasprotovati 
skakalnemu športu. Hotel sem le opozoriti 
občane na početje lokalnih oblasti, ki pri
čenja izvajati nesmiselni projekt Skakalni 
center, v vrednosti stotine milijonov tolar
jev, na drugi strani pa bodo po obrobjih 

občine še naprej pili kapnico. 
Nisem imel namena polemizirati s Prašni-
karjem, zato vam predstavljam moj predlog 
sprememb k Proračunu 2004. 
Pa še odgovor na slutnje gospoda Praš-
nikarja glede nabiranja predvolilnih 
glasov za županske volitve in to v obliki 
fotografije, kije bila posneta dne, 30. 04. 
2004, malo pred pričetkom prireditve v 
počastitev dneva upora proti okupatorju 
v parku. 
Z gospo županjo pa se strinjam, da so listi 
vrbe v resnici na spodnji in zgornji stani 

različne barve. Ne 
strinjam pa se, da so 
problemi v obrobnih 
krajih občine manj 
pomembni od na 
primer Skakalnega 
centra ali asfalti
ranega parkirišča 
na vrhu Limbarske 
gore. 
MARTIN REBOLJ, 

svetnik ZLSD 

Na podlagi 72. Člena Poslovnika Občinskega »veta OMhie Moravče podajam pripombe na 
osnutek načrta razvojnih programov Občine Moravče za obdobje 2004 2007 in predloga 
Odloka o proračunu Občine Moravče za lato 2004 

Predkuejarn umik naslednjih poMavk iz razvojnega programa Občine Moravče za obdobje 
2004 2007: 

- Umik postavke ».11.1 konto 4208. Športni center Denar I/ te postavke naj se nameni 
za novo postavko vodovod Hrastnik Kal - Hačnica 
Umik postavka 1146 konto 4306, Grad Tsananj. Denar iz ta postavke naj se nameni /a 
novo postavko vodovod otcbalija Kovačija 
Umik postavke 4141 komo 4306, Cerkev Sv. Valentina za okolico. Denar iz te 
postavke naj se nameni za vodovod Stance 
Ihnik postavke 1314 konto 4302, Plerunaki dom. Denar iz le postavke aaj as nameni 
za novo postavko vodovod Sv. Mohor 
Umik postavke 8319 konto 4102. pohcdiette pmi. zsdrrrvslrak Denar Iz le postavke 
naj se nameni za vodovod Pogled Podstran Dole 

V predlogu Odloka proračuna Občine Moravče za leto 2004 predlagam umik naslednjih 
postavk: 

Umik postavke 4321. vzdrževanje čistilne naprave 
• Umik postavke 4322, vzc^zcvanje javne kanalizacije Denat i / omenjenih dveh 

postavk naj se naznani za novo postavko cesta Peče - Tlačnica - načrti in druga 
projektna dokumentacija. 

• Umik postavke 8313 konto 4302. Sporm center. Denr iz le postavke naj se nameni za 
vodovod fumtrek - Kal - IIV m, * 
Umik postavke 8146 konto 4203. grad TuAsanj. Denar iz te postavke naj se nameni zs 
novo postavko vodovod Stcballja Kovačija. 
Umik postavke 8143 konto 4306. Cerkev Sv. Valentina z okolico. Denr iz te postavke 
naj sa nameni za vodovod Stance Laza. 

• Uaaik postavke 8314 konto 4302. Planninski dom. Denar Iz te postavke naj se nameni 
za vodovod Sv. Mohor 
1 " i i . BOStat L . < 1 1 ' t U n l . . t >'l 1 r>'>t>'.iiu «k p,*, .zadrževalnik 1 I r , . « Ir p . .v , .k . 
naj se nameni za postavko vodovod Podstran Dole. 

Podstran. 26. 02. 2004 Svetnik /I - H 

Konkretno: O političnih strankah in pro
blemih v občini 
S pričujočim pisanjem nadaljujem temo, ki 
sem jo načel v članku: »(SAMOUPRAVLJA
NJE (NAŠE-MORAVŠKE) OBČINE«. 
Prepričan sem, da bi bilo mnogo bolj koristno, 
če bi posamezniki, ki načenjajo naše skupne 
probleme v Moravških novicah, nastopali kot 
posamezniki in ne kot člani strank. Enako velja 
za nastopanje svetnikov v občinskem svetu. 
Morda pa je vse (v prejšnjem članku) navedeno 
razlog, da se na -sicer upravičeno- zastavljen 
problem v Novicah, a podpisan kol stališče te 
in te stranke, nihče ne odzove. 
Vsaj v zadnjih nekaj številkah je bilo kar nekaj 
takih problemov, ki so jih odprli posamezniki, 
pa na to ni bilo nobenega odziva (širše pole
mike). Npr. o odlaganju smeti v kraške jame, o 
problematiki okolice šole in v zadnji številki o 
graditvi smučarskega skakalnega centra. 
Prav ta »projekt« je lep primer vsega doslej 
povedanega. 

Menda se začenja financirati že v Proračunu 

za leto 2004 pri tem, daje to šele ideja, ki nima 
še niti svojega imena (v februarski številki 
MN na str. 5 piše, da gre za »letni skakalni 
center«, v predlogu letnega programa športa 
pa na enem mestu za »športni center« in na 
drugem mestu za »športni center Moravče«, 
na tretjem mestu, str. 7 v MN pa je to celo-
«športno-rekreacijski center«), pri tem pa je 
potrebno poudariti, da še ni izdelan niti idejni 
projekt. Edino, kar se ve (zopet str.6 MN) je: 
»daje s centrom vredno poskusiti, saj so raz
iskave strokovnjakov pokazale, da so Moravče 
zaradi bližine avtocestnega križa, s tem pa tudi 
bližine morja primeren kraj za center«. 
(Mimogrede: mislim, da veljavna zakonodaja 
ne dopušča v takih primerih financiranja 
ideje, ampak mora bili na papirju vsaj idejni 
projekt, napisan!) 

Vendar hočem povedati nekaj drugega: 
Ta ideja, o Moravčah, kot enemu od središč 
skakalnega športa v Evropi (gre menda za več 
kot 100 metrsko slaikalnico z umetno maso) 
je prisotna ž.e dalj časa. Okoli leta 1997 jo 

je poskušala preko svoje republiške centrale 
realizirati politična stranka SDS, danes je 
menda to ideja politične stranke NSi, če prav 
razumem pa ji nasprotujeta danes politični 
stranki ZLSD in SDS. 
Mislim, da je dovolj razvidno, da gre v tem 
primeru za problem s področja športa v občini 
(pri tem pa še za velike denarje, ki naj bi jih 
vsi občani namenili za to) in ne za priliko z.a 
medstrankarsko merjenje moči in nabiranje 
političnih točk. Prosim: predstavile projekt in 
razložite: zakaj hi morali v Moravčah zgraditi 
evropski skakalni center, koliko sredstev bo 
potrebnih in od kod ta sredstva. Na to naj 
zainteresirani podajo svoje poglede, vendar z 
argumenti in ne z etiketiranjem in vpletanjem 
političnih strank. 
Na tak način, tako je pač moje mnenje, naj bi 
reševali vsa pomembnejša vprašanja v občini, 
če res drži povedano na začetku, da smo za 
upravljanje svoje občine zadolženi vsi občani 
- in tudi njene račune plačujemo vsi. 

Janez VIRK, Limbarska Gora 40 



P I S M A B R A L C E V 

Spoštovani 
V eni izmed predhodnih številk našega časopisa sem bil izzvan, da se 
oglasim kot bivši župan občine Moravče s pobudo, naj komentiram do
godke v občini v preteklosti in danes. 
Napisal sem nekaj mojih pogledov. V kolikor menile, daje moj prispevek 
zanimiv za širšo javnost, ga objavite. 
Občina Moravče je tako kot tudi druge novo nastale občine prehodila 
pot svojega razvoja, kije v skoraj desetih letih delovanja lokalne samo
uprave pustila pomemben pečat v razvoju naših krajevnih skupnosti, 
vaseh in zaselkih. 
Praktično je nemogoče primerjati prva leta dela Občine z delom v za
dnjih letih, ko je že v popolnosti razvita t.i. upravna struktura tudi na 
občinskem nivoju. 
Če smo v prvem in drugem mandatu morali vso svojo energijo in finančna 
sredstva namenili razvoju komunalne infrastrukture, je danes občina 
pred pragom izbire globalne usmeritve. Občina se bo morala v kratkem 
opredeliti, kako hoče živeti v naslednjem obdobju po vstopu v EU. 
imamo kar nekaj možnosti izbire in vodstvo občine skupaj s političnimi 
strankami v občinskem »parlamentu« bodo morali prevzeli odgovornost 

*za to. 
Prav bi bilo, da pri tem prisluhnejo predvsem vsem občanom, pogledom 
na razvoj s strani krajevnih skupnosti, društev, posameznikov, itd. 
Vprašajmo se, pred kakšno izbiro smo in kako bomo sprejeli odločitev 
za pravo pol. 
Občina bo morala sprejeli razvojni načrt, ki bo moral vsebovali elemente 
generalne odločitve in bo v osnovi povsem drugače koncipiran, kol je 
načrt, ki se sprejema, oziroma je bil sprejel pred kratkim. Eno so želje, 
drugo pa dejanska stvarnost in možnosti, ki so seveda vezane na obseg 
finančnih sredstev. 
Kol prvo bo potrebno globalno opredelili namen prostora občine. Knjiga 
dr. Maje Topole je pravzaprav tista osnova, ki združuje vse potrebne 
baze podatkov. 
Od teorije k praksi. Kaj je namen rabe prostora. Namen rabe prostora 
in seveda celotne infrastrukture {ne samo komunalne) je opredelitev ali 
hoče občina poslati območje industrije {obrtne cone), turizma, kmetij
stva, športnega centra osrednje regije, spalno naselje za prestolnico, 
nacionalni park, itd. 
Ostali pri sistemu »vsega po malo« pomeni nazadovati v primerjavi s 
hitro razvijajočimi se občinami v okolici. 
Seveda odločitev ni enostavna in v praksi pomeni namenjati veliko več
ino investicijskih sredstev občinskega proračuna v projekt, ki ga občina 
sprejme kot svoj osnovni planski dokument. 
7xt ilustracijo bi simuliral nekaj od omenjenih rešitev. 
Recimo, da se občina odloči svoj prostor in napore nameniti za regijski 
športni center. 
Prvi korak je popolno revidiranje prostorskih aktov in začetek investicij na 
športni infrastrukturi z. letnim vlaganjem cca 80 % prostih investicijskih 
sredstev. Objekti so seveda skakalnice, nogometna igrišča, poligoni, 
golf igrišča. Potrebno je ustanoviti javni zavod, ki bo v komercialnem 
smislu vodil projekt. Vzporedno s tem je potrebno pritegniti investicijski 
kapital. Tega pa je v slovenskem prostoru gledano tudi skozi zorni kot 
lit I skladov kar veliko. 
Kaj so prednosti in kaj slabosti'! 
Prednosti so seveda atraktivnost in relativno veliko delovnih mest. Sla
bosti pa so v tem, daje tak projekt dolgoročen, menedžersko najtežji in 
zahteva veliko stopnjo profesionalnosti. 
Drugi projekt je na primer intenziviranje obrtno industrijske dejavnosti. 
Občina bi morala v tem primeru prav tako revidirati prostorske akte in 
večino prostih sredstev nameniti nakupu zemljišč, komunalnemu ureja
nju le tega in plasiranju tako pripravljenih zemljišč ali celo objektov na 
trg. Tudi v tem primeru bi bilo potrebno ustanoviti institucijo, ki bi v 
komercialnem smislu vodila projekt. 
Prednosti in slabosti. 
Veliko hitreje bi bili doseženi zastavljeni cilji. Kratkoročno bi občina 
imela veliko večji finančni iztržek kot v primeru regijskega športnega 
centra. V kratkem času bi se odprlo veliko delovnih mest. 
Slabosti- vedula ali bolje rečeno podoba krajev v občini bi se hitro 
spremenila. Predslavljaje si dele Trzinske cone v Moravčah, Pečali, na 
Vrhpoljah. itd. 

Mogoče bi omenil še kmetijstvo. 
V kolikor bi le to poslalo absolutno prioritetna panoga, je v času ko 
je ta del najzahtevnejši zaradi CAP-a (skupne EU kmetijske politike), 
bi bil tO kar velik zalogaj. 
Predvsem kmetijstvo pomeni nadgradnjo v t.i. živilsko predelovalni 
industriji in zaposlovanju na tem področju. Ne zadošča samo pridelati 
in prirediti ampak tudi predelati in predvsem prodali. Nič ne pomaga 
klavnica, če za njo ne stoji pogodba z. eno od velikih prodajnih hiš. 
imeti svojo blagovno znamko s kontroliranim poreklom kmetijskih 
pridelkov in živil. Projekt je izvedljiv, a zahteva zelo veliko znanja na 
področju ekonomije v živilski in trgovski hranži ter veliko investicij
skega kapitala. 
V kolikor se občina ne bo odločila za pot razvoja, bo ostala v okvirih 
današnjega razmišljanja, ki pa bo dolgoročno pomenilo nazadovanje. 
Povečeval se bo pritisk na zazidljive parcele. S povečanjem števila pre
bivalcev, ki bodo prihajali predvsem kot uporabniki t.i. spalnih naselij 
in bodo v glavnem kupovali komunalno neopremljena zemljišča, se bo 
povečal pritisk na komunalno infrastrukturo. 
Zahtevali bodo nove ceste, pitno vodo, kanalizacijo, vrtce, osnovno 
šolo. Vse to pa bo padlo na breme občinskega proračuna. 
V kolikor bi bila odločitev občine, da razvija možnost naseljevanja 
premožnih meščanov, ki bežijo iz mest, bi bilo potrebno preko ob
činske institucije predhodno kupiti zazidljive parcele, jih komunalno 
opremiti in prodali lahko tudi z. objekti tako, da bi bilo v ceni zajeta 
celotna paleta stroškov, ki jih takšna dodatna obremenitev prostora z 
novimi občani zahteva, nekatere, tudi sosedne občine, so zelo uspešne 
na tem področju. 
Možnosti razvoja je zelo veliko. Na občinski »politiki« pa stoji odgo
vornost odločitve. Vsaka od odločitev bo s sabo nosila veliko zahtev na 
eni strani in veliko možnosti na drugi strani. Pri tem želim izpostaviti 
dejstvo, da bo lahko občina pridobila tudi veliko EU sredstev. 
Že sedaj je bilo na razpolago ogromno EU sredstev, ki pa jih občina v 
letu 200} in v letu 2004 ni znala pridobiti. Program SAPARDje namreč 
omogočal sofinani iranje projektov lokalnih skupnosti. Vse gradnje cest in 
vodovodov v občini Moravče bi lahko bile v veliki meri sofinancirane s 
sredstvi SA PARD. V praksi bi tO pomenilo, da bi lahko v tem času občina 
izgradila vsaj še enkrat toliko, kol je izgradila v tem obdobju. 
Res je, da so projekti SAPARD zelo zahtevni. Delavci občinske uprave 
jih pri svojem rednem delu nikakor niso mogli vodili. Zato pa na tržišču 
obstajajo podjetju, ki ¿" lahko v imenu občine Moravče vodila takšne 
projekte. Tudi stroški v višini nekaj milijonov ne bi pomenili nič proti 
nekaj deset ali sto mio. SIT, ki bi jih lahko pridobili na lak način. Škoda, 
a la predprislopna pomoč je za našo občino žal izgubljena. 
V regionalni politiki EU bo kljub temu mogoče pridobiti kar nekaj 
sredstev. Potrebno pa bo spremeniti pristop in angažirati usposobljene 
institucije. 
Kot primer naj navedem, da je tudi v eni izmed regij Nizozemske, ki velja 
za drugo najbogatejšo državo EU. uspel projekt pridobivanja sredstev 
za t.i. nerazvito regijo. Projekt so vodili strokovnjaki, ki so bili plačani 
iz naslova deleža pridobljenih sredstev »Bruseljske blagajne«. To je le 
primer profesionalizacije reševanja občinskega proračuna. 
Evropa bo dejansko zelo vplivala tudi na razvoj občine. 

(se nadaljuje z oceno delovanja občine v preteklem obdobju) 

MATJAŽ KOČAR 

Kako je prazen dom, dvorile. 
Oko moje zaman le tšč$, 
ni ve? tvojega smehljaja. 
le ti ii.l in delo tvojih rok. mmmmmm_m^^ 
.•<-; vedno mi ostaja. jdBHf t 

V S P O M I N 

31, maja jc minilo ža los tno leto, od kar nas je za vedno I 
zapustila naša draga 

F R A N C K A K O S M A Č 
iz Drtije 

Hvala vsem, ki seje spominjate, postojite oh njenem grobu in ji 
prižigate sveče . 

Vsi njeni 



Dolgoprsta oseba PA BREZ ZAMERE 
Obveščam te, da imam na vrtu še na zalogi tekaj tegetesa 
(smrdljivk), kakršne si ukradla na grobu naših staršev. 
Prosim te, da v bodoče prideš po rože k meni na dom, naš 
grob, cvetje na njem in prižgane sveče pa pusti pri miru. 
Kakšen človek pa si, da kradeš mrtvim? Mislim, da nisi 
vredna nikakršnega spoštovanja, zato te namenoma tikam, 
saj to počneš že vrsto let, pa verjetno ne samo na našem 
grobu. Upam, da imaš mogoče še kanček vesti in se boš po-
kesala vsaj v spovednici, če že nimaš toliko korajž.e, da bi se 
opravičila in vrnila rože tja, kjer so bile posajene. Spoštuj 
lastnino sočloveka, pa četudi je mrtev in te ne more s šibico 
po predolgih prstih, kakor so te včasih župnik ali učitelj, če 
nisi bila pridna. 

Prehod Venere 
Dne, 8. junija 2004, bomo po 122 letih priča zelo redkemu 
nebesnemu dogodku - navideznemu prehodu Venere čez 
Sončevo ploskvico. 
V jutranjih urah se ho Venera znašla natančno med Soncem 
in Zemljo in potovala čez. Sončevo ploskev. Prehod bo trajal 
približno šest ur. Opazovali ga bomo lahko v Evropi, Afriki 
in Aziji. V zgodovini astronomije je bilo to opazovanje zelo 
pomembno za določitev razdalje med Zemljo in Soncem. 
Kako in s čim opazovati? 
Če ste lastnik teleskopa ali skromnega daljnogleda, si lahko 
ta redek pojav ogledate kar z domačega dvorišča, le vstati bo 
potrebno bolj zgodaj. 
Venera se bo Sonca dotaknila ob 05h I9m 59s, zadnji stik s 
Soncem pa se konča oh lih 23m 25s. 
S teleskopom ali dalnogledom pa NIKAR ne glejte v Sonce, 
če nimate ustreznih filtrov. Le-te se da kupiti v ljubljanskem 
BTC-ju, v trgovini Eurovision. Tu lahko dodam še nekaj: če 
imate doma ustrezna očala, oziroma maske, kijih uporabljate 
pri varjenju, vam lahko ob tokratnjem dogodku služijo še v 
en namen, in sicer kot zelo USTREZEN in VAREN filter 
za opazovanje Sonca. Torej je treba le pobrskati po domači 
delavnici. 
Ob priliki pa pozivam astronomski krožek na OŠ Moravče, naj 
se organizirajo in ogledajo ta zanimiv nebesni pojav. 
Več: http://www.fiz. uni-lj. sUvenera.2004/ 

MIHELČIČ MATEJ 
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a?™ I s k r e n e čestitke 
o b d n e v u državnosti. 

V a b i m o v a s , d a s i praznične d n i 
polepšate z n a k u p i v naši t r g o v i n i 

in i z k o r i s t i t e v s e u g o d n o s t i 
M e r c a t o r j e v i h p r o d a j n i h a k c i j . 

Mercator 
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Sloveni/n 2004 
(oh vstopu v Evropsko zvezo) 

Postali smo velesila, 
na naših plečih po govorici Ropa, 
meja od severa do juga, 
se me bo ovila, 
lahko pa Evropa 
jedro bo ogrozila. 

Kdo rojeval bo za nas otroke? 
Državni zbor? Izredne seje? 
Jih kupovali bomo na obroke? 
Zanamcem so postavili meje, 
ob teku teh se nam zgodovina smeje. 
Plačali za jugo smo dolgove, 
v prvi vojni Koroška šteje, 
v drugi okrog Trsta vse grobove, 

pustili smo izza naše meje. 
Politikov naših govorica, 
ne omenja tega, kar resnica, 
Slovencem je odtujena pravica, 
Slovenija le pokrajino GEOSS-a 
za svojo last si šteje. 

Jezo stresajo na nas bratje južni, 
vikende rušijo nam stroji, 
kot da smo bolni, kužni. 
Ali le žrtve smo nestrpnosti oboji'.' 

Nekoč politik znani 
zemljepisa ni poznal; 
na reki Mirni, 
lep kos zemlje naše je oddal! 

Slovenijo le Črnogorke hi rešile. 
Povile nam hi junake, 
kot nekoč so že storile, 
domovino pred islamom so ubranile, 
se bale niso za vojake, 
vero vase nam hi ohranile. 

Te nam primanjkuje, 
pa naj politika, 
vse v zvezde kuje, 
počasi odhajamo na tuje, 
očetnjava se vse manj spoštuje! 

FRANCE RAVNIKAR 

http://www.fiz
http://www.slikopleskarstvo-pirc.com

